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PROTOKÓŁ Nr XLIII. 43 . 2018 
z obrad XLIII Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  26  s t y c z n i a  2018 roku 

 
                             W obradach Sesji udział wzięło 19 radnych, według listy obecności stanowiącej 
załącznik do niniejszego protokołu oraz  Zastępca Burmistrza Romuald  Piórko, Skarbnik 
Gminy Elżbieta Harań-Klimek jak również goście zaproszeni na obrady, według listy 
obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Obrady XLIII Sesji o godzinie 1205 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, 
która na wstępie przywitała radnych i gości zaproszonych obecnych na sali obrad a w 
szczególności pana Przemysława Walkowa Mistrza Świata w Kickboxingu jak również pana 
Piotra Moskę, pana Cezarego Troskę i pana Macieja Ciszewskiego z programu NASA Kosmos. 
Następnie na podstawie listy obecności radnych stwierdziła quorum, co stanowi o 
prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
 
Obsługę prawną obrad XLIII Sesji prowadził Sławomir Boruch-Gruszecki, Radca Prawny.  
 

- wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – zanim przystąpię do odczytania państwu  

programu dzisiejszej sesji i zatwierdzenia porządku, jeszcze raz serdecznie 
witam pana Przemysława Walkowa, który wywodzi się z Jelcza-Laskowic. 
Obecnie trenuje, proszę mnie poprawić jeżeli mam błędne informacje ale 
starałam się solidnie je zebrać, W Klubie „WATAHA FIGHT GULEJ TEAM” od 
ponad roku, albo i dłużej, tak? Przez trenerów kadry polskiej został zauważony 
na zawodach, Ogólnopolskich Otwartych Mistrzostwach OPEN FIGHT Legnica 
2017. I wypowiedzi na temat obecnego mistrza „…że wkłada bardzo dużo pracy 
w treningi. Charakteryzuje Go tak jak każdego z ambitnych zawodników, chęć 
rywalizacji. To bardzo ambitny człowiek, przyjmujący krytykę co nie zawsze się 
zdarza. Stawia sobie cele i dąży do ich realizacji. I jak na razie wychodzi Mu to 
całkiem nieźle. …” Opowiada o zawodniku pan Gulej. Zawodnicy tego Klubu 
wystartowali w kategorii super ciężkiej, to kolega rozumiem klubowy oraz pan 
Przemysław Walków w kategorii do osiemdziesięciu pięciu kilogramów. I w 
październiku 2017 roku pojechali na Mistrzostwa Świata do Hiszpanii. Stąd 
właśnie ten tytuł, rozumiem, tak? …, dobrze, dziękuję bardzo. Proszę państwa, 
pan Przemysław Walków powołany jest do Kadry Polski na rok 2017/2018, i 
jeszcze raz serdecznie panu w imieniu Rady Miejskiej gratuluję. Proszę pana tu 
na środek do nas, państwa proszę o powstanie. Chciałam prosić pana Burmistrza 
Piórko aby wręczył panu pamiątkową taką tabliczkę.     

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – szanowny pan Przemysław Walków. W imieniu władz  
samorządowych miasta i gminy Jelcz-Laskowice składamy panu wyrazy uznania i 
gratulacje. Zdobycie tytułu Mistrza Świata w Kickboxingu jest wielkim sukcesem, 
możliwym dzięki wytrwałości, samozaparciu i ciężkiej pracy. Serdecznie 
gratulujemy tak wielkiego osiągnięcia, życzymy dalszych sukcesów w karierze 
sportowej a także pomyślności w życiu prywatnym. Podpisała Przewodnicząca 
Rady Miejskiej Beata Bejda i Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak. Ode 
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mnie też proszę przyjąć gratulacje. Kickboxing, ja się co prawda na sporcie nie 
znam ale myślę, że coś to z walką więc może tak trochę dalej…, wszystkiego 
dobrego.   

Pan Przemysław Walków – przede wszystkim chciałbym podziękować serdecznie władzom  
gminy, na czele z panem Burmistrzem za docenienie mojego trudu, wyrzeczeń, 
które były związane z przygotowaniem się moim do Mistrzostw Świata, które się 
odbyły we Włoszech w miejscowości Marina di Carrara. Przygotowania trwały 
około pół roku. Uzyskanie tego rodzaju wyróżnienia utwierdza mnie w 
przekonaniu, że podążam w dobrym kierunku i motywuje mnie jeszcze bardziej 
do osiągania kolejnych sukcesów, i jeszcze wyższych na arenie krajowej i 
międzynarodowej. A co za tym idzie również promowanie gminy, której jestem 
mieszkańcem od czwartego roku życia. Także bynajmniej nagroda, którą teraz 
otrzymałem nie sprawi, że osiądę na laurach a będę się starał cały czas 
podwyższać swój poziom sportowy i zdobywać sukcesy nie tylko amatorskie ale 
również zawodowe, i promować swoją gminę. I sukces tego rodzaju, który 
osiągnąłem tym razem jest tak naprawdę pierwszym sukcesem 
międzynarodowym tego rodzaju, i mam nadzieję, że tego rodzaju medale, czyli 
złoto są pierwszym tego rodzaju medalem ale nie ostatnim. Będę się starał 
powielać swój sukces każdego roku. Także dziękuję jeszcze raz.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo panu serdecznie dziękujemy. Jeżeli  
pan ma czas to zapraszamy do pozostania a jeżeli nie to dziękujemy panu 
serdecznie. A teraz bardzo uprzejmie proszę na środek pana Piotra Moskę, pana 
Macieja Ciszewskiego i pana Cezarego Troskę. Mieliśmy tutaj okazję panów 
gościć i również uhonorować, a teraz panowie chcą zabrać głos, proszę bardzo. 

Pan Cezary Troska – dzień dobry. Znowu się tu spotykamy, jest nam bardzo miło z tego  
powodu. Ostatni raz widzieliśmy się tutaj dwa miesiące temu i została nam 
powierzona pewna misja. Otrzymaliśmy, na nasze ręce została złożona flaga z 
zadaniem, żeby dumnie powiewała nad Kosmodromem w Gujanie Francuskiej. 
Dzisiaj mogę przed państwem stanąć i powiedzieć, że misja została wykonana. Na 
dowód tego oraz jako drobny wyraz naszej wdzięczności chcieliśmy też złożyć na 
ręce Rady Miasta takie o to zdjęcie nas stojących przed Kosmodromem Kourou 
oraz film z dodatkowymi podziękowaniami. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Bardzo panom dziękuję. I to zdjęcie  
będzie wisiało w pokoju Przewodniczącej Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
Dziękuję panom serdecznie.   
Proszę państwa, jeżeli panowie macie czas to proszę zostać, jeżeli nie to 
serdecznie dziękuję za obecność. Do widzenia, bo widzę, że się jednak wybieracie 
do domu. Dziękuje bardzo.  

 
Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – w tej chwili odczytam państwu proponowany  

porządek obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej: 
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad XLI i XLII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice dotyczących realizacji projektu pod nazwą: „Budżet 
Obywatelski w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice w 2019 r.”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 
Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2018-2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków 
budżetu gminy Jelcz-Laskowice pochodzących ze źródeł zewnętrznych na dofinansowanie 
przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w 
Minkowicach Oławskich.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków realizacji lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego Pływalnia Miejska w Jelczu-Laskowicach na 2018 r.. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Belgijska – Północ”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie 
i Wójcice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Minkowice Oławskie – Wójcice”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Miłoszyce, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Miłoszyce – Asnyka”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i 

Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw 

Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Finansów Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
26. Informacja dotycząca wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice z uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 
27. Wolne wnioski. 
28. Komunikaty organów Gminy. 
29. Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej. 
 

Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś uwagi do porządku obrad? …, nie widzę. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku obrad dzisiejszej sesji, proszę 
o podniesienie ręki, 
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za 16 (jednogłośnie) 
- porządek obrad został zatwierdzony i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad XLI i XLII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja   Burmistrza   o  działaniach  podejmowanych  pomiędzy  sesjami  Rady  
        Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie    uchwały    w    sprawie    przeprowadzenia    konsultacji    społecznych   z  
        mieszkańcami  Miasta  i  Gminy  Jelcz-Laskowice  dotyczących  realizacji  projektu   
        pod nazwą: „Budżet  Obywatelski w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice w 2019 r.”. 
8. Podjęcie      uchwały     w     sprawie     przyjęcia     Wieloletniego     Planu     Rozwoju  
        i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata  
        2018-2021. 
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad   udzielania   dotacji   celowych  ze  
        środków budżetu gminy Jelcz-Laskowice pochodzących ze źródeł zewnętrznych  
        na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

             w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020. 
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  imienia  Publicznej Szkole Podstawowej w  
        Minkowicach Oławskich.  
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  lokalnego programu wspierania edukacji  
        uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
13. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   szczegółowych   warunków   realizacji   lokalnego  
        programu    wspierania    edukacji   uzdolnionych   uczniów   szkół   podstawowych  
        Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
15. Podjęcie     uchwały     w     sprawie     ustalenia     stawek     jednostkowych     dotacji  
        przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Pływalnia Miejska w  
        Jelczu-Laskowicach na 2018 r.. 
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego Planu  
        Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice,  
        gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Belgijska – Północ”. 
17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego Planu  
        Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice  
        Oławskie i Wójcice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Minkowice Oławskie – Wójcice”. 
18. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia Miejscowego Planu  
        Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Miłoszyce,  
        gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Miłoszyce – Asnyka”. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
20. Podjęcie   uchwały   w   sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Kultury,  Oświaty,  
        Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
21. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  
        Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
22. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Samorządu i Prawa  
        Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
23. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji Rodziny, Młodzieży  
        i Spraw Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
24. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony  
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        Środowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
25. Podjęcie     uchwały     w    sprawie     przyjęcia     planu     pracy     Komisji    Rozwoju  
        Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
26. Informacja  dotycząca  wypoczynku  zimowego  dzieci  i  młodzieży  Miasta i Gminy  
        Jelcz-Laskowice z uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 
27. Wolne wnioski. 
28. Komunikaty organów Gminy. 
29. Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej. 

 
(w głosowaniu nie brali udziału radny Michał Pakosz i radny Krzysztof Skrzydłowski, którzy 
chwilowo byli nieobecni na sali obrad oraz radny Robert Jadczak, który spóźnił się na obrady 
sesji) 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – punkt drugi – przyjęcie protokołów z obrad  

XLI i XLII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Od. pkt 2 – porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – głosujemy osobno. Kto z państwa radnych…,  

czy państwo macie jakieś uwagi do treści protokół?..., nie widzę. Przyjęcie 
protokołu z obrad XLI Sesji. Kto z państwa jest za przyjęciem tego protokołu, 
proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 13 
przeciw - - 
wstrzymało się - 2 
- protokół został przyjęty –. 
 

(w głosowaniu nie brali udziału radny Michał Pakosz, radny Krzysztof Skrzydłowski i radny Jacek 
Hełka, którzy chwilowo byli nieobecni na sali obrad oraz radny Robert Jadczak, który spóźnił się 
na obrady sesji) 
 

Przechodzimy do przyjęcia protokołu z XLII Sesji Rady Miejskiej. Kto z państwa…, 
czy państwo macie jakieś uwagi do treści tego protokołu?..., nie wiedzę. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, proszę o podniesienie ręki,   
 
za – 13 
przeciw - - 
wstrzymało się - 2 
- protokół został przyjęty –. 
 

(w głosowaniu nie brali udziału radny Michał Pakosz, radny Krzysztof Skrzydłowski i radny Jacek 
Hełka, którzy chwilowo byli nieobecni na sali obrad oraz radny Robert Jadczak, który spóźnił się 
na obrady sesji) 
 
Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja chciałam uprzejmie  

podziękować wszystkim radnym, którzy wzięli udział w Gali Wolontariatu 
„Zielony Parasol”. Myślę, że była to uroczystość bardzo wzruszająca i taka, która 
chwyta za serce. Tym samym przeszłam do punktu numer trzy, czyli komunikaty 
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Przewodniczącej Rady. Bardzo dziękuję jeszcze raz państwu za obecność oraz za 
coraz większą aktywność jeżeli chodzi o wspomaganie wolontariatu. Proszę 
państwa, chciałabym również w punkcie trzecim – informacje i komunikaty 
Przewodniczącej podziękować wszystkim, którzy wzięli udział w Zimowym 
Koncercie, tutaj w Urzędzie Miasta i Gminy. Tak jak państwo mieliście okazję w 
latach ubiegłych, tutaj prezentowały się dzieci i młodzież uzdolnione muzycznie z 
terenu miasta i gminy w Jelczu-Laskowicach. Jeżeli chodzi o komunikaty, to ja 
mam tyle. Serdecznie państwu dziękuję. I przechodzimy do punktu czwartego - 
informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady 
Miejskiej. Zanim przejdę do tego punktu, zgłasza się pan radny Skrzydłowski.   

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski  –  dziękuję  pięknie  pani  Przewodnicząca  za  udzielenie  mi  
głosu. Szanowni państwo, chciałbym złożyć wniosek o piętnaście minut przerwy 
z przyczyn technicznych. I bardzo proszę o przegłosowanie tego.  

Przewodnicząca    Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  pan  radny  zgłosił  wniosek  formalny  o  
piętnastominutową przerwę. Pan radny Hełka, proszę uprzejmie.  

Radny Jacek Hełka – przepraszam, ale proszę rozszerzyć uzasadnienie wniosku, bo nie bardzo  
rozumiemy. Sala jest, na głowę się nic nie wali a państwo chcą piętnaście minut 
przerwy. Nie bardzo rozumiem jaki jest powód. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy pan radny Skrzydłowski zechce uzasadnić  
wniosek? 

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski –  szanowni  państwo,  nie  chciałbym  tego wyciągać tutaj na  
forum. Bardzo proszę o przegłosowanie. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę  państwa,  padł  wniosek formalny o  
przerwę piętnastominutową. Kto z państwa radnych jest za tym aby taką 
przerwę zorganizować, bardzo proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 5 
przeciw - 6 
wstrzymało się - 6 
- wniosek został odrzucony –. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz, który chwilowo był nieobecny na sali obrad 
oraz radny Robert Jadczak, który spóźnił się na obrady sesji) 
 
Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję głos panu Burmistrzowi Piórce, jeżeli  

chodzi o punkt czwarty – informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych 
pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

Z- ca   Burmistrza  Romuald  Piórko  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo,  pomiędzy  
sesjami Burmistrz podjął następujące decyzje: 
 wydał zarządzenie w sprawie powołania komisji konkursowej do 

rozstrzygnięcia ofert na realizację zadań publicznych w otwartych 
konkursach ofert z dnia 28 grudnia ubiegłego roku,  

 kolejne zarządzenie, w sprawie pierwokupu nieruchomości – Burmistrz nie 
skorzystał z prawa pierwokupu nieruchomości, działki o numerze 330/75 i 
działki 330/77 w obrębie ewidencyjnym Chwałowice za kwotę 48.300zł, 

 również Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu działki numer 711 o 
powierzchni 1124m2 w Miłoszycach za kwotę 75.000zł, 
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 i kolejne również w sprawie pierwokupu – Burmistrz nie skorzystał z prawa 
pierwokupu działki o numerze 709 o powierzchni 1125m2 w Miłoszycach za 
kwotę 77.500zł, 

 i kolejne nie skorzystanie Burmistrza z prawa pierwokupu – tym razem 
działka numer 98 o powierzchni 253m2 w obrębie ewidencyjnym Laskowice 
za kwotę 57.500zł, 

 kolejne zarządzenie Burmistrza z dnia 12 stycznia w sprawie delegowania 
pracowników Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice do udziału w 
spotkaniach grupy doradczej świadczącej wsparcie dla Lidera projektu pn. 
„Przebudowa i wyposażenie wnętrz przyziemia zabytkowego budynku przy 
ul. 3 Maja w Oławie dla potrzeb utworzenia i prowadzenia Centrum 
Terapeutyczno-Rehabilitacyjnego”, - i takich trzech przedstawicieli gminy 
Burmistrz desygnował do ciała doradczego. Jest to pani Małgorzata 
Łupkowska do zespołu ds. zamówień publicznych, pani Alicja Boczar do 
zespołu inwestycji i pani Monika Lachowska do zespołu funduszy 
europejskich i zespołu rozliczeń,  

 kolejne zarządzenie Burmistrza w sprawie informacji dotyczącej wypoczynku 
zimowego dzieci i młodzieży w Jelczu-Laskowicach z uwzględnieniem 
posiadanej infrastruktury w tym zakresie – informacja jest państwu dzisiaj 
przekazana jako materiały na sesję dzisiejszą, 

 kolejne zarządzenie z 24 stycznia również dotyczy prawa pierwokupu – i 
tutaj Burmistrz też nie skorzystał z prawa pierwokupu działki numer 131/1 o 
powierzchni 7100m2 w obrębie Chwałowice za kwotę 213.000zł, 

 i kolejne zarządzenie z tego samego dnia, również w sprawie pierwokupu – 
tutaj Burmistrz też nie skorzystał z prawa pierwokupu działki o numerze 134 
o powierzchni 7100m2 w obrębie Chwałowice za kwotę 213.000zł, 

 kolejne zarządzenie też z 24 stycznia tego roku w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży komunalnego lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy – i tutaj 
Burmistrz przeznaczył do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemcy lokal mieszkalny przy ul. Techników w Jelczu-Laskowicach, 

 i również zarządzenie z 24 stycznia w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
komunalnego lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy – i tutaj Burmistrz też 
przeznaczył do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal 
mieszkalny w Jelczu-Laskowicach przy ul. Techników. 

Tyle zarządzeń Burmistrza. Pomiędzy sesjami Burmistrz wydał: 
 30 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego, 
 oraz 6 wypisów i wyrysów z planu miejscowego lub ze Studium, 
 wydał również 17 decyzji o warunkach zabudowy, 
 i 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. Dziękuję 

bardzo.  
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  bardzo  dziękuję.  Czy  państwo radni mają  

jakieś pytania?..., pan radny Jadczak, proszę bardzo.    
Radny Robert Jadczak – w swoim wystąpieniu poprosił Przewodniczącą Rady Miejskiej o  
                         głoszenie piętnastominutowej przerwy w obradach sesji.  

(z uwagi na fakt iż radny w trakcie swojego wystąpienia nie korzystał z mikrofonu 
wystąpienie odtworzono na podstawie notatek pracownika Biura Rady Miejskiej)  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja się oczywiście przychylę  
do pana prośby, tylko jak pan radny Skrzydłowski stawiał przed chwilą wniosek 
o przerwę techniczną, no to nie jest to przerwa techniczna. I z tych powodów o 
których wiem, bo pan radny Jadczak mnie poinformował oczywiście ogłoszę 
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przerwę tylko trzeba było jakby powiedzieć o co chodzi. Proszę państwa 
ogłaszam piętnaście minut przerwy.  

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, będziemy kontynuować, państwa gości  

przepraszam za nieoczekiwaną przerwę ale sytuacja też jest nieoczekiwana. 
Prośba była o przerwę, złożona przez radnego Jadczaka. A jesteśmy w punkcie 
numer cztery – informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy 
sesjami. Pan Burmistrz Piórko zakończył swoją wypowiedź, omówił to co się 
działo pomiędzy sesjami. Czy do informacji Burmistrza ktoś z państwa radnych 
ma zapytania?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu piątego – sprawy 
samorządowe.   

 
Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., proszę państwa, pani Witkowska, pani Dyrektor Niepublicznego 
Przedszkola „Mikołajek” złożyła w dniu dzisiejszym pismo do mnie. Treść tego 
pisma jest taka „Zwracam się o przyznanie mi w dniu dzisiejszym na sesji rady 
gminy głosu w punkcie piątym obrad dotyczącym interpelacji lub w sprawach 
samorządowych.”. Proszę państwa, pani Dyrektor była na ostatniej sesji, 
wypowiadała się na tej sesji. Pani Dyrektor była również na wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej i również na tym 
posiedzeniu wręcz w nieograniczonym czasie się wypowiadała, bo na sesji ten 
czas już był ograniczony. Ja kiedy dowiedziałam się, że pani takie pismo złożyła i 
prosi o głos w tym punkcie, rozmawiałam telefonicznie z Burmistrzem 
Szponarem, który jest na urlopie i pan Burmistrz Szponar powiedział mi, że pani 
w sprawach, które pani porusza na sesji i na komisji w ogóle u Niego nie była. 
Wobec czego ja nie udzielam dzisiaj pani głosu. Jeżeli pani wypełni tą procedurę 
o którą pytałam wcześniej, to ja pani udzielę głosu na następnej sesji. Taka jest 
moja decyzja. I proszę państwa w sprawach samorządowych, czy sołtysi lub 
przewodniczący rady osiedla, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., nie 
widzę. Przechodzimy do punktu szóstego – interpelacje i zapytania.    

 
Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w tym punkcie ktoś z państwa radnych  

chciałby zabrać głos?..., pan radny Stachnio. 
Radny Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, chciałem się odnieść do tej wypowiedzi, którą  

przed chwilą pani wygłosiła, czyli odebrania głosu pani Dyrektor, a właściwie nie 
udzielenia głosu pani Dyrektor. Pani umotywowała to tym, że pani Dyrektor już 
się wypowiadała na komisjach na sesjach. Szanowni państwo, pismo, które 
zostało złożone do pana Burmistrza Szczęśniaka i do wiadomości komisji oświaty 
oraz pani Przewodniczącej Bejdy dotyczy nie wypłacania pieniędzy, dotacji dla 
przedszkoli. Przypomnę, że w grudniu uchwałą w jakiś tam sposób 
przekazaliśmy pieniądze, dwieście pięćdziesiąt tysięcy z dotacji przedszkolnych 
na PSZOK. Następnie podjęliśmy uchwałę w której ograniczono dotację 
przedszkolom, przypomnę siedem…, sto dziesięć procent…,   

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny, jesteśmy w punkcie interpelacje  
i zapytania, przypominam…, 
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Radny Ireneusz Stachnio – tak, dlatego mam pytanie do pana Burmistrza. Szkoda, że nie ma  
pana Burmistrza Szponara i pana Burmistrza Szczęśniaka. Mam, tak, pytanie 
dotyczy tego o czym zapewne pani Dyrektor by chciała powiedzieć. Czyli o tym, 
że zafundowaliście przedszkolom całkowitą destrukcję ponieważ nie 
wypłaciliście dotacji do dnia dzisiejszego, które przysługują przedszkolom. To są 
kwoty szanowni państwo, olbrzymie. One od kilkudziesięciu do kilkuset tysięcy 
złotych, pewnie to jest taka wartość kwot. Wszyscy wiemy, że przedszkole, 
zadaniem przedszkola jest opieka nad dziećmi. Trzeba dzieciom zapewnić 
bezpieczeństwo, trzeba zapewnić dzieciom edukację, wyżywienie, czystość a tu 
się okazuje, że dyrektorzy nie mają pieniędzy. Zabraliśmy pieniądze w 
listopadzie, w grudniu, mówiłem o tym na sesji grudniowej. Teraz dyrektorzy nie 
otrzymali pieniędzy do dnia dzisiejszego, gdzie zwyczajowo otrzymywali 
pieniądze do dnia dziesiątego każdego miesiąca. Szanowni państwo, fabrykę 
można zamknąć, zakład można zamknąć, dzieci z przedszkola nie można 
wyrzucić. Jak ci ludzie mają funkcjonować?..., panie Burmistrzu pytanie jest 
następujące, dlaczego do tej pory przedszkola nie otrzymały dotacji? To jest 
jedno. Ja mam jeszcze dwa pytania, więc proszę o odpowiedź.    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę od razu podać pytania, może będzie  
panu Burmistrzowi łatwiej i szybciej od któregoś innego zacząć odpowiedź.  

Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. Czyli pierwsze jest, drugie, czy od lutego będzie, będą  
wypłacane pieniądze do dziesiątego każdego miesiąca?, tak jak to było w latach 
poprzednich. Panie Burmistrzu, czy gmina chce doprowadzić do upadku jedno z 
przedszkoli, żeby to przedszkole, które znajduje się w budynkach gminnych 
przekształcić później w przedszkole publiczne?, to są moje trzy pytania. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Pan radny Stachnio zadał  
trzy pytania…, proszę zająć miejsce. Panie Burmistrzu, czy pan może 
odpowiedzieć na pytania pana radnego? 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, muszę się  
odnieść do paru kwestii. I tak, to co tam w ubiegłym roku na sesji którejś robiono 
zmiany w budżecie w roku 2017, nikomu niczego nie zabrano. To już któryś raz 
tłumaczyłem, tylko, że pan radny Stachnio nie rozumie albo udaje, że nie 
rozumie, ale to już nie moja wina. Proszę państw powiem tak, odpowiadając na te 
trzy pytania. Przepis mówi, że dotacja musi być wypłacona do końca miesiąca. Do 
końca miesiąca. Dzisiaj mamy 26 styczeń i taka dotacja do dnia 31 stycznia tego 
roku za miesiąc styczeń w wysokości naliczeń starego roku, zaliczkowo zostanie 
wypłacona do 31 stycznia. Dlaczego mówię zaliczkowo, bo nie znamy jeszcze, nie 
mamy jeszcze do końca sprawdzonej informacji z gminy Międzybórz. Stąd mówię 
zaliczkowo. Jeżeli się okaże, że te koszty są większe to przedszkola w kolejnym 
miesiącu dostana wyrównanie. To jest jedno. Oczywiście prawdą jest to co mówił 
radny, co prawda nie do końca prawdą, bo ja sobie pozwoliłem przygotować na 
ten temat i tak powiem, że tak, dotacje w 2016 roku były przelewane do piątego 
każdego miesiąca, przy czym przedszkola do piątego każdego miesiąca mają dać 
wykaz ze stanem na pierwszy dzień danego miesiąca, wykaz dzieci. I były, wykaz 
i zaraz pieniądze. Jeżeli chodzi o rok 2017, to dotacje były przelewane do 
piętnastego każdego miesiąca. Jeżeli chodzi o rok 2018, to proszę państwa tak jak 
powiedziałem, za styczeń na pewno do trzydziestego pierwszego grudnia, 
natomiast jeżeli chodzi o pozostałe miesiące, dzisiaj nie umiem na to pytanie 
odpowiedzieć. Było wystąpienie, Burmistrz przeanalizuje i podejmie stosowną 
decyzję. Tak proszę państwa wygląda to na dzień dzisiejszy. I jeszcze kwestia 
upadku przedszkola, panie radny Stachnio niech pan słucha, bo ja nie będę 
powtarzał dwa razy, bo ja już po cztery razy powtarzam i dalej jest to samo. Jeżeli 
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chodzi o upadek przedszkoli, nikt żadnych upadków nie przewiduje proszę 
państwa, tylko przepis nakazuje władzom samorządowym utworzenie 
przedszkola, co najmniej jednego przedszkola publicznego na terenie miasta i 
gminy. I takie przedszkole, bo Burmistrz nie łamie prawa, będzie utworzone. 
Kiedy…, znaczy w który miejscu, w jakich obiektach, jak to będzie jeszcze 
robione, dzisiaj za wcześnie jeszcze na tego typu dyskusje. Natomiast tak jak 
powiedziałem, przedszkole publiczne będzie i będą też przedszkola niepubliczne. 
Dziękuję bardzo.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, ja chciałam państwa jeszcze  
w tym temacie poinformować, że ustawa z 27 października 2017 roku mówi o 
tym, że dotacja o której jest mowa w odpowiednich artykułach ustawy, artykuł 
15 do 21, art. 25 ust. 1 do 4 i 8, art. 26 ust. 1, 2 i 8, art. 28 do 30 oraz art. 40 i art. 
41 w części za styczeń jest przekazywana w terminie do dnia 31 stycznia 2018 
roku. Mamy w tej chwili dwudziesty szósty dzień stycznia, jeszcze termin nie 
minął i na pewno gmina nie spowoduje sytuacji takiej, że dotacja zostanie 
przekazana poza tym terminem. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś chciałby zabrać 
głos?..., pan radny Stachnio, proszę bardzo.    

Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, zgadza się do trzydziestego pierwszego 
stycznia, tak ustawa z 27 października ubiegłego roku to precyzuje, tylko tam jest 
szanowni państwo słowo „do”. Czyli mogło być pierwszego stycznia wypłacone.  
Drugiego, trzeciego, pierwszego może nie ale drugiego, trzeciego już mogło. 
Czyżby gmina straciłaby płynność finansową?..., no bo pieniądze, jeżeli gmina ma 
pieniądze, na koncie są, to bezpieczeństwo finansowe przedszkoli, 
bezpieczeństwo dzieci, tu chodzi o dzieci, to nie chodzi o zakład panie 
Burmistrzu, gdzie maszynę można wyrzucić, kopnąć, wyłączyć, zamknąć, ludzi na 
urlop wysłać. To są dzieci. I pan mówi, że do dwudzies…, do trzydziestego 
pierwszego jeszcze mamy czas. Dzisiaj jest dwudziesty szósty, trzydziestego 
pierwszego przelejemy pieniądze. Tylko, że od początku stycznia przedszkola 
funkcjonują. I przedszkola są tworzone, żeby tam wychowywać, edukować dzieci. 
Nie włączać maszyny. Panie Burmistrzu, to jest priorytet gminy, dzieci, i jeszcze 
raz dzieci. A nie pieniądze. Nie po to żeby nam się bilans w budżecie zgadzał…, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – interpelacje i zapytania, panie radny. 
Radny Ireneusz Stachnio – ja bym chciał panie Burmistrzu jeszcze, żeby pan rozwinął to co  

pan przed chwilą powiedział, że będzie tworzone przedszkole publiczne. Czy na 
bazie któregoś z przedszkoli niepublicznych?, które straci ciągłość finansową, 
które nie będzie wypłacalne, bo musi zaciągać w tej chwili kredyty, i popadnie w 
długi. Czy będzie to tworzone nowe przedszkole?, w nowym budynku bądź 
budynku zaadaptowanym. Podejrzewam, że na terenie miasta. Proszę o 
wskazanie takiego budynku, miejsca bądź ewentualnie przedszkola, które pan 
chce…, niepublicznego, które pan chce przekształcić w przedszkole publiczne. 
Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda –dziękuję. Pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca  Burmistrza   Romuald   Piórko  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  państwo,  powtórzę  

jeszcze raz. Panie radny Stachnio, niech pan słucha co ja mówię. Dziękuję.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski, pan radny Pakosz.  

…, to proszę bardzo, pan radny Pakosz.  
Radny Michał Pakosz – bardzo dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu.  

Szanowni państwo już za sekundkę interpelacja do pana Burmistrza, tylko 
tytułem wstępu może tak na sam początek. Tak jak wcześniej mój kolega radny 
pan Ireneusz Stachnio zauważył, obowiązujące przepisy w tej chwili wyraźnie 
stanowią, że ta dotacja może być wypłacana dokładnie nie do końca tego 
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miesiąca…, wróć, przepraszam, żebyśmy wprowadzili termin…, inaczej, panie 
Burmistrzu, od drugiej strony może. Obowiązujące przepisy pozwalają na to aby 
zamiast do końca miesiąca te pieniądze wypłacać, możemy wybrać tak jak 
zaznaczył pan Stachnio wcześniej dowolny termin w tym miesiącu. Rozumiem, że 
w chwili obecnej jesteśmy w sytuacji takiej, że nie wiemy jeszcze, bo nie mamy 
tych dokładnych wyliczeń o których rozmawialiśmy na poprzedniej sesji, czyli 
tych wyliczeń z tej gminy, która będzie powiedzmy ustalać wysokość tej dotacji, 
która trafi do tych przedszkoli. Jednak ja dzisiaj chciałbym abyśmy wszyscy jako 
państwo radni wyrazili, może nie tyle w formie wniosku ale bardziej stanowisko 
Rady Miejskiej, żeby zgodnie z tymi obowiązującymi przepisami wypłacać 
pieniądze tym przedszkolom zamiast do tego końca danego miesiąca, w 
przyszłych miesiącach od miesiąca lutego, bo wiadomo teraz mamy styczeń więc 
mamy końcówkę stycznia, więc to musi się jeszcze odbyć w związku z tym 
zapisem, który przed chwilą przytaczaliśmy ale następne miesiące, czyli od 
lutego powiedzmy, żeby te pieniądze w oparciu o obowiązujące przepisy były 
wypłacane czy to do piątego, czy tak jak kiedyś to było wcześniej, chyba do 
dziesiątego każdego miesiąca. Bo myślę, że to by dało gwarancję jednak tym 
ludziom tego, żeby faktycznie te jednostki mogły sobie funkcjonować sprawnie i 
żeby można było zaplanować faktyczne wydatki. Więc moja prośba do państwa 
radnych, bo to w sumie nasze stanowisko do pana Burmistrza o to abyśmy 
podjęli stanowisko Rady Miejskiej, może nie żeby zobowiązać pana Burmistrza 
ale żeby po prostu, żebyśmy określili swoje stanowisko dotyczące wypłacania 
tych pieniędzy zgodnie z obowiązującymi przepisami i zamiast do końca 
miesiąca, to ustalmy, że będzie to termin do dziesiątego. Rozumiem, że, myślę, że 
tutaj przedstawiciele przedszkoli z terenu naszej gminy tak jak zawarli to w tym 
piśmie. Na koniec pozwolę sobie zacytować „…biorąc pod uwagę iż ustawodawca 
w zapisach ustawy wprowadził termin „do” a nie „w”, wnosimy o powrót od 
miesiąca lutego 2018 roku do wieloletniej tradycji przelewania dotacji do dnia 
dziesiątego każdego miesiąca…”. Stąd takie stanowisko do pana Burmistrza, 
dlatego państwa radnych bardzo gorąco bym prosił o to abyście przegłosowali. 
Myślę, że nie muszę tego argumentować, bo wszystkie argumenty dotyczące tej 
sprawy podał już wcześniej pan radny Stachnio. Stąd moja prośba abyście 
państwo przychylili się do tego i żebyśmy wyrazili swoje stanowisko do pana 
Burmistrza, i żeby od lutego pan Burmistrz zgodnie z naszą prośbą, naszymi 
oczekiwaniami te pieniądze wypłacał do dnia dziesiątego każdego miesiąca, 
ponieważ w naszym budżecie te pieniądze są. Dziękuję bardzo.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, przypominam, że jesteśmy w  
punkcie interpelacje i zapytania. Wniosek pana radnego Pakosza, jeżeli w ogóle, 
to poddam pod głosowanie w punkcie wolne wnioski. Proszę państwa, zgłaszał 
się pan…, pan Burmistrz Piórko, proszę bardzo. 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, znowu  
powtórzę. Już mówiłem, wpłynęło pismo do Burmistrza i Burmistrz rozważy 
możliwość wcześniejszej wypłaty. Czy to będzie…, będzie to decyzja Burmistrza. 
Natomiast proszę państwa, Rada nie może, bo ustawa nie daje takiej prerogatywy 
Radzie, żeby zmieniła termin. W ustawie jest zapisane do trzydzieste…, do końca 
miesiąca, i to jest fakt. Natomiast to co powiedziałem, że Burmistrz rozważy, bo 
takie pismo rzeczywiście wpłynęło i mam nadzieję, że temat się zakończy 
pozytywnie, ku zadowoleniu wszystkich proszę państwa. To nie jest wymyślanie 
czy Burmistrz ro…, niechciejstwo Burmistrza, że czeka do ostatniego dnia 
miesiąca, proszę państwa. Także to tak nie jest. Dziękuję. …, Rada może wyrazić 
stanowisko, tylko proszę państwa stanowisko jest nie zg…, to możecie różne 
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stanowiska takie, że, żeby dzisiaj padał deszcz. No to jest takie same stanowisko. 
Dziękuję.      

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  proszę   państwa,   jesteśmy   w   punkcie  
interpelacje i zapytania, o głos prosił radny Skrzydłowski. Oddaję głos panu.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo,  
panie Burmistrzu, mam pytanie do pana. Na ubiegłej sesji Rady Miejskiej 
Burmistrz Szczęśniak poinformował nas o wystąpieniu na piśmie do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie zamiany gminy Międzybórz na gminę Środę 
Śląską. Minął miesiąc czasu, tutaj nie zostaliśmy poinformowani w tej sprawie, 
jaka została udzielona odpowiedź przez RIO. Więc chciałbym ją usłyszeć w tym 
momencie od pana, panie Burmistrzu. Szanowni państwo, wracając jeszcze do 
tematu o którym mówili tutaj moi przedmówcy, panie Burmistrzu pan mówi, że 
w ustawie jest zapisane, że do trzydziestego. Zgadza się, jest pan na prawie i to 
nie podlega dyskusji w chwili obecnej, aczkolwiek jest to niekorzystna decyzja 
dla przedszkoli w naszej gminie. I proszę mi powiedzieć czy to jest jakaś forma 
kary za wystąpienia tutaj na sesjach. No panie Burmistrzu, cały czas było do 
piętnastego, pieniądze w budżecie rozumiem są zabezpieczone, więc jaki 
problem albo w ogóle, co państwem kierowało, żeby przenosić to na 
trzydziestego, na ostatni dzień miesiąca. Szanowny panie Burmistrzu, jednak 
przez ten cały miesiąc trzeba jakoś funkcjonować, prawda? I tutaj przedszkola są 
pozbawione finansów a chodzi tu o dzieci, więc proszę o odpowiedź na to 
pytanie. Kolejne moje pytanie panie Burmistrzu, tu już inna tematyka. Chodzi o 
trefną decyzję pani Dyrektor Agaty Skierskiej ograniczającą etat radnemu 
Ireneuszowi Stachnio. Szanowni państwo, odbyła się pierwsza rozprawa w 
Sądzie, panią Dyrektor reprezentował adwokat pani Iwona Laska. Chciałbym się 
dowiedzieć, czy była ta pani finansowana ze środków publicznych, czy też z 
prywatnych pieniążków pani Dyrektor? Więc proszę o udzielenie odpowiedzi na 
to pytanie. I kolejne moje pytanie, szanowny panie Burmistrzu. Od trzech 
miesięcy w Szkole nr 2 przedmiotu biologii nauczają nauczyciele bez kwalifikacji 
do nauczania tego przedmiotu. Są to matematycy, historycy itd. itp. . Czy 
docierają do pana takie sygnały? Bo tutaj na sesji Rady Miejskiej 
podejmowaliśmy decyzję w sprawie kwalifikacji Ireneusza Stachnio i 
motywowaliście to tym, że ten pan nie może nauczać, bo nie ma kwalifikacji, 
pomimo tego, że uczył od zawsze biologii w tej Szkole. A uczą w chwili obecnej 
matematycy, historycy i nie widzicie żadnego kłopotu. Więc chciałbym się 
zapytać, czy docierają do pana takie informacje i, czy podejmuje pan jakieś 
stosowne decyzje w tym kierunku?. Proszę o odpowiedź na te pytania.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy pan zadał już wszystkie pytania? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak, ale ewentualnie chciałbym skorzystać z prawa do  

repliki, po odpowiedzi pana Burmistrza.…, panie Burmistrzu ale pani 
Przewodnicząca prowadzi sesję nie pan. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, proszę dać panu  
Burmistrzowi możliwość swobodnego wypowiedzenia się i odpowiedzi na pana 
pytania. Jeżeli pan będzie miał jakieś uwagi, to ja pana, drugi raz panu udzielę 
głosu. Proszę usiąść, i to jest pewna forma wywierania presji, że pan już stoi i…, 
jeszcze Burmistrz nie odpowiedział a pan już ma ewentualne uwagi. Także myślę, 
że proszę sobie usiąść w tej chwili, jeżeli odpowiedzi pana Burmistrza nie będą 
pana satysfakcjonowały, to ja jeszcze raz udzielę panu głosu. 

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski  –  to bardzo proszę już mnie zapisać, chciałbym skorzystać z  
prawa do repliki.  

 



13 

 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dobrze,  proszę  usiąść.  Panie  Burmistrzu,  
oddaję panu głos.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, i znowu, już  
mówiłem, przed chwilą pani Przewodnicząca czytała, że dotację za miesiąc 
styczeń wypłaca się do końca miesiąca stycznia na podstawie danych z roku 
ubiegłego. Koniec, kropka. Natomiast powtórzę jeszcze kolejny raz, wpłynęło 
takie pismo i Burmistrz podejmie stosowną decyzję. O decyzji na pewno tej, będą 
poinformowanie zainteresowane osoby. I odpowiadając na temat rozprawy 
przed Sądem Pracy w sprawie pana radnego Stachnio, nie mam wiedzy na ten 
temat, i też nie mam wiedzy, kto uczy biologii w Szkole Podstawowej nr 2. Takiej 
wiedzy nie mam, przekażę to Burmistrzowi Szponarowi i udzieli odpowiedzi.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – reasumując punkt drugi…, 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, jeżeli chodzi o kolejny temat,  

rzeczywiście takie pismo, Burmistrz wystąpił do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, o czym już mówił. Pismo było Burmistrza z dnia 20 grudnia 
2017r., - c y t a t – „…W związku z pana prośbą wyjaśniam, co następuje: W świetle 
przepisów ustawy z dnia 07 października 1992r. o regionalnych izbach 
obrachunkowych (Dz. U z 2016r. poz. 561) zwanej dalej ustawą o regionalnych 
izbach obrachunkowych, Regionalna Izba Obrachunkowa nie posiada uprawnień 
do udzielania wyjaśnień w przedmiotowej sprawie. Kompetencje regionalnych izb 
obrachunkowych zostały określone w trzynastu punktach ustawy o regionalnych 
izbach obrachunkowych. Zgodnie z regulacją zawartą w tym przepisie, Izba jest 
upoważniona do udzielania wyjaśnień na wystąpienia podmiotów wymienionych w 
art. 1 ust. 2 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych w sprawach 
dotyczących stosowania przepisów o finansach publicznych. Do spraw dotyczących 
stosowania przepisów o finansach publicznych nie należą sprawy związane ze 
stosowaniem przepisów ustawy o systemie oświaty czy też o finansowaniu zadań 
oświatowych w zakresie określonym we wniosku. Biorąc powyższe pod uwagę oraz 
to, że jednostki samorządu terytorialnego działają we własnym imieniu i na własną 
odpowiedzialność, wątpliwości zawarte we wniosku powinny zostać wyjaśnione 
przez obsługę prawna jednostki. …”.Tyle odpowiedzi na pismo. Więc będziemy 
posiłkowali się opiniami naszych służb prawny. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – jeżeli  chodzi o pytanie pana radnego  
Skrzydłowskiego, pytanie numer dwa i numer trzy, zgodnie ze Statutem, § 21 pkt 
3 wobec nie udzielenia dzisiaj odpowiedzi, pan powinien otrzymać od 
Burmistrza odpowiedź na piśmie w ciągu 14 dni. Teraz tak, pan radny 
Skrzydłowski, proszę bardzo.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuje pięknie pani Przewodnicząca. Szanowny panie  
Burmistrzu, zacznę od końca. Odczytał nam pan pismo Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, które wyraźnie mówi o tym, że RIO nie będzie ingerować w to, w 
żaden sposób. Panowie na poprzedniej sesji Rady Miejskiej oraz na komisjach 
stałych swoją decyzję o wyborze gminy Międzybórz a nie Środy Śląskiej 
motywowali nam tym, że boją się panowie, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
kolokwialnie mówiąc przyjdzie i pomacha do nas paluszkiem. W takim układzie 
wszystko na to wskazuje teraz, że taka sytuacja nie będzie miała miejsca więc 
mam nadzieję, że sprawa w chwili obecnej jest jasna i panowie burmistrzowie 
przychylą się do tej korzystniejszej dla naszych mieszkańców, dla naszych dzieci, 
dla przedszkoli z naszej gminy, korzystniejszego wariantu panie Burmistrzu. 
Mam nadzieję, że tak się w tym momencie wydarzy. Kolejna sprawa panie 
Burmistrzu, przed chwilą w bardzo niegrzeczny sposób wyrażał się pan do kolegi 
Ireneusza Stachnio z wycieczkami personalnymi. A mianowicie chodziło o to, że 
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„pan nie rozumie”, „pan udaje, że nie rozumie”, to panie Burmistrzu, pan chyba 
udaje, że pewnych rzeczy pan nie rozumie. Bo jeżeli chodzi o wypłacanie 
pieniążków do trzydziestego stycznia, to ja to wyraźnie powiedziałem, jesteście 
na prawie. Bo do trzydziestego stycznia jak najbardziej mogą panowie to zrobić 
ale nie jest to zapisane sztywno, że ma być to trzydziestego stycznia panie 
Burmistrzu, tylko…, nie, sztywny zapis nie jest panie Burmistrzu, że ma być 
trzydziestego, tylko ma być do trzydziestego. Więc równie dobrze może być 
dziesiątego panie Burmistrzu, czy też piętnastego tak jak było do tej pory. Stąd 
moja interpelacja brzmiała tak, co kierowało wami, taką niekorzystną decyzję dla 
dyrektorów przedszkoli?, moje pytanie brzmiało tak panie Burmistrzu. A pan mi 
dalej mówi o trzydziestym dniu. Panie Burmistrzu, to tak jak, przepraszam, że w 
ten sposób ale, to tak jak pan dostaje pensję dziesiątego każdego miesiąca i nagle 
w lutym dostanie pan trzydziestego. Cały miesiąc żyje pan bez pieniążków, tak? 
Może pan złożyć taki wniosek do Burmistrza Szczęśniaka, jeżeli to jest ot tak. 
Świetnie pan sobie zdaje sprawę, że jest to kłopot. Jeżeli chodzi o nauczycieli w 
Szkole nr 2, którzy uczą w chwili obecnej bez kwalifikacji naszą młodzież w 
szkole, szanowny panie Burmistrzu pan mówi, że pan tego nie wie, w takim 
układzie ja w dniu dzisiejszym zgłaszam panu ten problem. bardzo proszę zając 
się tą sprawą. Mam nadzieję, że w lutym na sesji pan odpowie mi już na to 
pytanie mając, czerpiąc wiedzę od pani Dyrektor Skierskiej i mam nadzieję, że 
państwo rozwiążą ten problem, no bo jednak problem jest w chwili obecnej duży. 
I dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę bardzo.   
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, powiem tak,  

pan radny Skrzydłowski stwierdził „Burmistrz weźmie wariant korzystniejszy”. 
Nie bardzo rozumiem, co znaczy wariant korzystniejszy, bo tak jak powiedziałem 
Burmistrz nie działa na zasadzie chciejstwa, a na podstawie obowiązujących 
przepisów. I jak czytałem państwu, że mają to ocenić służby prawne Urzędu, to 
ocenią. Będziemy mieli ocenę prawną i na tej podstawie Burmistrz będzie 
podejmował decyzję. To jest odpowiedź na jedną część pytania. Druga sprawa, do 
trzydziestego…, pani Przewodnicząca czytała, pierwsza dotacja za styczeń do 
trzydzies…, do końca miesiąca stycznia. O drugich dotacjach nikt nic nie mówił. 
Mówiłem, że pismo wpłynęło, będzie rozpatrzone. A po trzecie, tutaj wyjaśniam, 
że to nie jest tak samo jak z wypłatą. Termin wypłaty wynagrodzenia zgodnie z 
obowiązującymi przepisami w Polsce określa regulamin wynagrodzenia. I 
kierownik jednostki nie może sobie tak, dzisiaj płacimy, w miesiącu płacimy 
pierwszego, w kolejnym miesiącu piętnastego. Nie, regulamin obowiązujący w 
przedsiębiorstwie, w urzędzie, w innych instytucjach winien określać termin 
wynagrodzenia. I tak to proszę państwa jest. Natomiast jeżeli chodzi o te dwa 
pytania z poprzedniego wystąpienia, tak jak powiedziałem i powtórzyła to pani 
Przewodnicząca, dostanie pan odpowiedź na piśmie. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja chciałam  
się zorientować, kto jeszcze z państwa chciałby zabrać głos?..., pani radna Dekret, 
pan radny Pakosz, pan Przewodniczący Woźniak. Ja za chwilę państwu po kolei 
udzielę głosu, ale zanim państwu udzielę głosu, to ja chciałam pana Burmistrza 
Piórko zapytać o następujące sprawy. Był u mnie na dyżurze były 
przewodniczący Osiedla Laskowice pan Eugeniusz Moeglich. Pan były 
przewodniczący zgłosił mi następujące sprawy i bardzo bym prosiła o 
przyjrzenie się temu, a jeżeli jest to możliwe, o po prostu załatwienie tych spraw. 
Pierwsza dotyczy przystanku autobusowego i całego otoczenia tego przystanku 
na Osiedlu Laskowice. Chodzi o uporządkowanie tego terenu i chodzi o być może 
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jakąś koncepcję. Bo tam taki był kiedyś, był sklep i no ten teren jest tam niezbyt 
estetyczny. Tak ogólnie powiem. Nie wiem czy panu Burmistrzowi jest ta sprawa 
znana, ale ona jest, już długi czas przewija się i na sesjach, i wcześniej na 
dyżurach. Druga sprawa dotyczy sklepu monopolowego, który jest czynny w 
godzinach od 6.00 do 23.00, taką mam informację. Nie wiem tego, czy…, bo 
kiedyś się potocznie mówiło, że to sklep całonocny ale pan były przewodniczący 
określił takie godziny pracy tego sklepu. Prosiłabym o sprawdzenie tego. Zgłaszał 
mi również pan, że tam wobec takiej działalności, no jest głośno, są prowadzone 
rozmowy i krzyki i ten porządek mieszkańcy tam, najbliżsi sąsiedzi zgłaszają na 
policję, która jest kilkaset metrów dalej. Ale w związku z działalnością tego 
sklepu również pan mi powiedział o tym, że za płot są wyrzucane butelki od 
napojów alkoholowych, które są spożywane no nie przed sklepem, bo to tak nie 
jest. Ale tam jest jakieś przejście i w tym przejściu panowie sobie stoją i 
spożywają alkohol. Następnie wyrzucają za siatkę opakowania. Powiedział mi 
również o tym, że było to kilkakrotnie sprzątane i, że ilości tych opakowań 
szklanych są znaczne. Bardzo bym prosiła również jakby o sprawdzenie, czy to 
jest ta ścieżka, to przejście, należy do gminy i w ogóle kto to powinien tam 
ewentualnie w obrębie tego sklepu sprzątać. Czy właściciel, czy to jest teren 
gminny i na przykład ZGK. I ostatni punkt, który zgłosił mi pan były 
przewodniczący, dotyczy działalności Pab-u. Ja wiem, że tam wcześniej była tego 
typu działalność i chyba nie było skarg, ale tego też nie wiem. Natomiast w 
związku z obecną działalnością rozrywkową tego Pab-u, pan były 
przewodniczący wypowiedział się, że jest to działalność uciążliwa dla sąsiadów. I 
też bardzo bym prosiła o zorientowanie się w tym temacie. Ja bardzo dziękuję, 
teraz oddaję głos panu radnemu Pakoszowi.   

Radny Michał Pakosz – dziękuje pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, zacznę od tego  
aby, i tu taka prośba do pana Burmistrza, żeby to pismo od Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, kserokopia tego dokumentu znalazła się w Biurze Rady 
Miejskiej do wglądu, jeśli jest taka możliwość, to pierwsza rzecz. Druga rzecz 
szanowni państwo, w tym piśmie, które odczytał pan Burmistrz ewidentnie 
słyszymy, że Regionalna Izba Obrachunkowa tak naprawdę w kwestii, w 
kwestiach finansowych tutaj jeśli chodzi o oświatę to nie jest ich biznes, tak. To 
nie jest ich biznes więc te argumenty, które słyszeliśmy miesiąc temu dotyczące 
właśnie tego, że pan Burmistrz jednak woli się wstrzymać z kwestią dotacji, 
zamiany tych miejscowości z tego nieszczęśliwego, niekorzystnego dla nas 
Międzyborza na Środę Śląską, która by dawała, gwarantowała dyrektorom 
przedszkoli dużo lepsze warunki finansowe niż to co w tej chwili będzie 
gwarantował, za chwilę dowiemy się o tym, Międzybórz i to odbije się 
bezpośrednio na rodzicach, bo koszty wzrosną, ponieważ Międzybórz jest 
niekorzystny. I to słyszeliśmy właśnie w tym piśmie, że, że tak naprawdę 
Regionalna Izba Obrachunkowa do tego tematu nie ma nic, bo to nie jest ich 
biznes. Stąd wraca pomysł dotyczący mojego wniosku, który składałem państwu 
na posiedzeniu ostatniej sesji Rady Miejskiej. Mianowicie tak, jeżeli pan 
Burmistrz zaznaczał tak jak przed chwilą w odpowiedzi do wypowiedzi pana 
radnego Krzysztofa Skrzydłowskiego, to nie jest chciejstwo, że Burmistrz chce, 
czy sobie może decydować czy to Międzybórz, czy Środa Śląska, przyjmijmy taką 
wersję panie Burmistrzu, chociaż to co pan mówi to jest typowa dezinformacja…, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny, punkt interpelacje i zapytania. 
Radny Michał Pakosz - momencik, bo pan, bo pan wie o tym doskonale, że ma pan prawo,  

żeby akurat w tej materii wybierać pomiędzy tymi gminami, które ta aplikacja 
panu przedstawiła. Tego pan nie zrobił, ale ok. wybaczymy, chociaż Regionalna 
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Izba Obrachunkowa, tak jak wcześniej wspomniałem powiedziała wyraźnie, że 
mógł pan to zrobić, ale pan tego nie zrobił. Wracając dalej, panie Burmistrzu, 
szanowni państwo radni, wniosek z poprzedniego miesiąca, czyli z tych 110%, 
które mamy w tej chwili, patrząc o oparcie tego wskaźnika z miejscowości 
Międzyborza dotacji dla przedszkoli, zwiększyć do 170%. To jest dokładnie to co 
proponowałem państwu w zeszłym miesiącu i podtrzymuję ten wniosek, i 
chciałbym abyśmy ten wniosek raz jeszcze przegłosowali. Argumentacja się nie 
zmieniła, bo wiemy doskonale, że po tym chybionym wyborze, tak, dotyczącym 
miejscowości Międzybórz te jednostki jakimi są przedszkola ucierpią, ucierpią 
dzieci, ucierpi personel, ucierpi dyrekcja i oczywiście zajrzymy do portfeli 
rodziców. Niedobrze, bo pieniądze na to mamy. Dlatego szanowni państwo to od 
nas będzie zależało, więc wracamy do tego tematu. Moja propozycja …, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – interpelacje i zapytania, panie radny. 
Radny Michał Pakosz – słucham…, bo nie wiem, czy pani…, dobrze, no w takim razie moja  

interpelacja była taka, jest nadal taka, dlaczego pan nie dokonał tej zmiany 
pomimo tego…, bo wcześniej tak, zasłaniał się pan tą Regionalna Izbą 
Obrachunkową, a dokładnie pana szef, bo to nie pan akurat się wypowiadał w tej 
kwestii, ale dlaczego pan nie dokonał tej zamiany jeśli chodzi właśnie na Środę 
Śląską? A druga sprawa, to proszę panią Przewodniczącą, żeby zgodnie z 
obowiązującym Statutem poddała pani pod głosowanie mój wniosek, który mówi 
o tym aby zwiększyć stopę dotacji ze 110% na 170%. To jest dokładnie ten sam 
temat, który poruszałem i prezentowałem państwu na poprzednim posiedzeniu 
Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja cały czas  

powtarzam i dalej nic z tego. W piśmie z Regionalnej Izby Obrachunkowej, ja 
przynajmniej nie zrozumiałem, że pozwala Regionalna Izba Obrachunkowa 
wybrać coś, coś, coś. Nie. Napisa…, odpowiedź Regio…, proszę słuchać, to znowu 
pan nie będzie…,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  proszę  państwa,  bardzo  proszę wszystkie  
strony…,  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – Regionalna Izba Obrachunkowa, ja tak to zrozumiałem,  
napisała, że nie jest władna na podstawie obowiązujących przepisów określać, 
skąd, którą gminę ma wziąć Burmistrz. Burmistrz ma wystąpić do służb 
prawnych Urzędu i uzyskać opinię, i na tej podstawie podjąć decyzję. I ja to 
powiedziałem, że tak to zrobimy. Jeszcze jedno proszę państwa, pismo ma datę 
proszę państwa, szesnastego stycznia pisane było, do nas wpłynęło 
dwudziestego drugiego stycznia a dzisiaj jest dwudziesty szósty stycznia. Kiedy 
Burmistrz miał to zrobić? Przy czym przepis mówi do końca miesiąca ma 
wypłacić dotację i co do tego, tego się trzymamy. Dalej proszę państwa, dzisiaj 
populizm kolejny, że podnosimy do stu siedemdziesięciu. Na mojej ostatniej, na 
ostatniej sesji powiedziałem, ja proponuję czterysta pięćdziesiąt. Dzisiaj nikt z 
państwa ani ja nie wiem, ja przynajmniej coś wiem, że prawdopodobnie koszty w 
Międzyborzu są większe i będziemy, dotację naliczymy większą. Ja dzisiaj na sto 
procent nie wiem ale tak mi się coś wydaje. A dzisiaj głosowanie nad sto 
siedemdziesiąt czy czterysta pięćdziesiąt jest bezzasadne, proszę państwa. 
Policzymy, zobaczymy i wtedy dopiero możemy do tematu wrócić. Natomiast 
populizm, no delikatnie mówiąc, nie tego, nie, nie, nie, tu jest nie na miejscu. I tak 
jak, to powtórzę to jeszcze raz, Regionalna Izba Obrachunkowa nie powiedziała 
skąd wybierać, tylko powiedziała, nie jest władna do wskazania gminy. Dziękuję.    
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Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   proszę   państwa,   jesteśmy  w  punkcie  
interpelacje i zapytania. Zgłaszała się do zabrania głosu pani radna Dekret, 
proszę bardzo. …, panowie mieliście, dwa razy już się wypowiadaliście…, ja 
mówię do pana radnego Pakosza i do pana radnego Skrzydłowskiego. …, proszę 
państwa, proszę o spokój…, proszę panów, bardzo proszę o spokój. …, panowie…, 
pani radna Dekret.  

Radna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, szanowna Rado, zebrani goście. Panie  
Burmistrzu użył pan tutaj takiego słowa, sformułowania, Burmistrz działa na 
zasadzie, że pan nie może, że Burmistrz nie może. Tutaj padła właśnie taka pana 
wypowiedź, co do przedszkoli. U nas tej niemocy, burmistrzowie nasi działają na 
zasadzie niemocy. Nie może Burmistrz załatwić do końca tej sprawy, ciut 
wcześniej…,  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania.  
Proszę zgłosić interpelację lub zadać Burmistrzowi pytanie…,  

Radna Krystyna Dekret – to jest pytanie. To jest pytanie…,  
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  nie,  to  jest na razie pani opowieść. Proszę  

zadać pytanie albo złożyć interpelację.  
Radna Krystyna Dekret – dobrze. Panie Burmistrzu proszę, ja zadaję pytanie, dlaczego  

świadczenia, zasiłki rodzinne są wypłacane dopiero z sierpnia? Zasiłki rodzinne, 
pięćset plus i alimenty. Czy pan tutaj nie działa, czy panowie burmistrzowie nie 
działacie na zasadzie niemocy? Co dzisiaj pan nam powie? Temat jest od pięciu 
miesięcy, nawet dłużej. I teraz ja mam takie właśnie pytanie, czy te zasiłki dla 
tych rodzin, pięćset plus, zasiłki rodzinne i alimenty będziecie wypłacać z 
odsetkami? Bo my jeżeli się spóźnimy miesiąc czy dwa, to od razu na nas jest 
ustawa i paragraf. Tutaj pan nie odebrał do końca nadziei, zostawia pan nadzieję, 
że do końca miesiąca pieniądze na przedszkole zostaną wypłacone. Ale jak pan 
wytłumaczy skoro my na komisjach ciągle ten temat właśnie tych zasiłków 
wałkujemy. Panie Burmistrzu, pan może tylko pan nie chce. Po prostu dwóch 
pracowników oddelegować tutaj z gminy do MOPS-u. I nie tłumaczmy się tym, że 
nie mamy pracownice…, na pracownice, budynek do remontu, pracownice z 
MOPS-u tam pracują, że dach im runął na głowę. Przestańmy po prostu się 
wygłupiać. My jesteśmy ludźmi odpowiedzialnymi. Tyle mam na ten temat 
zasiłków do powiedzenia. Proszę państwa, następny temat dotyczy bezpośrednio 
mnie i nie tylko. Po prostu zwróciłam się o pomoc do adwokata. I po prostu są 
ustawy i paragrafy. Pismo informacyjne o nieprawidłowościach związanych z 
pobieraniem opłat za przyłączenie się do sieci wodno-kanalizacyjnej. Dnia 02 
listopada 2017 roku wystąpiłam do Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. z 
prośbą o wydanie warunków technicznych przyłączenia nieruchomości do sieci 
wodociągowej i sieci kanalizacyjnej. Pismem z dnia 07 listopada 2017 roku o 
znaku D/947/2017 otrzymałam powyższe warunki. Dowiedziałam się także, że 
mój budynek mieszkalny jednorodzinny położony w Jelczu-Laskowicach muszę 
samodzielnie podłączyć do utworzonych w ramach inwestycji przewodu sieci 
wodociągowej wraz z wykonaniem przyłącza wodociągowego oraz montażu na 
tymże przyłączu. Jestem zobowiązana również do włączenia się do istniejącej 
studni rewizyjnej kanalizacji sanitarnej oraz wykonania przyłączy w tym celu. 
Wszystkie te działania muszę podjąć na własny koszt. Sytuacja ta jest niezgodna z 
obowiązującym w tym zakresie prawem. Zgodnie z art. 7 Konstytucji 
Rzeczypospolitej organy władzy publicznej działają na podstawie i w granicach 
prawa. Odnosząc się natomiast do art. 94 ustawy zasadniczej organy samorządu 
terytorialnego oraz terenowe organy administracji rządowej na podstawie i w 
granicach upoważnień zawartych w ustawie, ustawiają, ustawniają akt prawny 
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miejscowego obowiązującego na obszarze działania tych organów. Budowa sieci 
kanalizacyjnej jest zadaniem własnym gminy. Jak wynika z przepisów ustawy 
osiemnastego lipca dwa tysiące pierwszego roku, prawo wodne, budowa 
kanalizacji jest obowiązkowa w agromelacjach o równoważnej liczbie 
mieszkańców powyżej dwa tysiące. Mając na uwadze warunki Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim z dnia siódmego września 
dwa tysiące siedemnastego roku o sygnatura akt, II SA/Go511/17 uchwała 
podjęta oraz organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego powinna być 
zgodna z regulacjami ustawowymi, ponieważ w przypadku przekroczenia 
upoważnień ustawowych pozostawałyby one w sprzeczności z art. 94 
Konstytucji RP. Oznacza to niedopuszczalność wejścia w akcie prawa 
miejscowego poza granice upoważnienia ustawowego…,           

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pani radna, ale proszę…, ja nie odbieram pani  
głosu, tylko proszę posłuchać. Zgodnie z naszym Statutem interpelacja i 
zapytanie to są dość krótkie wypowiedzi. Pani ma pismo, już jedną stronę A4 
pani przeczytała i chyba jeszcze kolejne strony są. My już wiemy jaki jest, jakby 
zagadnienie, które pani porusza i myślę, że to chyba panu Burmistrzowi 
wystarczy. Chyba nie trzeba odczytywać całego pisma. Pierwsza rzecz z którą 
pani się zwróciła to są zasiłki rodzinne i alimenty, tak?..., pan Burmistrz ma tu w 
razie czego do pomocy panią Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej a w sprawie o której, którą w tej chwili pani przedstawia również ma 
do pomocy pana Prezesa ZGK. Także myślę, że wyjdziemy chyba wszystkim 
naprzeciw jeżeli pan Burmistrz zdecyduje czy sam odpowie na pani zapytania, 
czy będzie się wspomagał osobami o których powiedziałam. Czy pani ma jeszcze 
jakieś trzecie pytanie?      

Radna Krystyna Dekret – nie ma trzeciego pytania ale ja bardzo proszę, bardzo proszę żebym  
ja mogła przeczytać te ustawy, paragrafy. Bo za dużo tutaj po prostu…, to jest, ja 
mam pięć minut…, przepraszam, ja mam pięć minut jako radna…, pani przew…, 
pani radna, proszę się nie wtrącać…, to są problemy naszego miasta.., 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata   Bejda  –  pani  radna,  proszę  posłuchać.  Ta  akurat  
sprawa dotyczy konkretnie pani…, 

Radna  Krystyna  Dekret –  nie  tylko,  bo są inni, ale ja wzięłam to na siebie, (…) na siebie jako  
radna…, jestem przedstawicielem naszego społeczeństwa…,  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dobrze,  wiemy o co chodzi i za chwileczkę  
zostaną udzielone pani odpowiedzi. Natomiast to pismo myślę, że jak najbardziej 
może pani kserokopię tego pisma złożyć do pana Burmistrza…,  

Radna Krystyna Dekret – pan Burmistrz ma…,  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – no to tym bardziej…, 
Radna Krystyna Dekret – ma mecenasa, który się na ustawach, paragrafach zna…,  
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  pani  radna,  dziękuję  pani serdecznie za  

wypowiedź. Oddaję głos panu Burmistrzowi…, 
Radna Krystyna Dekret – i popełnia pani naprawdę błąd…popełnia pani…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze…, 
Radna    Krystyna    Dekret   –   popełnia    pani…,  ja   mam    prawo    jako    radna    przeczytać 

 i wypowiedzieć się w tej sprawie…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo proszę…,  
Radna Krystyna Dekret – ja   mam    prawo    jako    radna    przeczytać i wypowiedzieć się w  

tej sprawie…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – ja skracam pani…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, radna Krystyna Dekret – z uwagi na 
jednoczesne wystąpienia obu pań, wypowiedzi nie są możliwe do odtworzenia.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie Burmistrzu oddaję panu głos. Pani  

radnej dziękuję uprzejmie. Proszę usiąść. …, dziękuję pani bardzo, proszę usiąść. 
Pani radna Dekret, proszę usiąść. Panie Burmistrzu oddaję panu głos. …, proszę 
panią, żeby pani usiadła. …, proszę państwa, jeżeli pani radna nie opuści 
mównicy, to ja za chwilę ogłoszę przerwę…, dobrze, piętnaście minut przerwy.  

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania.  

Jesteśmy po wypowiedzi pani radnej Dekret, i w sprawie udzielenia odpowiedzi, 
pan Burmistrz Piórko.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, powiem tak.  
Jeżeli chodzi o zasiłki, o wypłatę alimentów nie ma żadnych zaległości. Natomiast 
pani mówi, że są, to nieprawda. O sytuacji zaległych wypłat, pani Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej mówiła na komisjach więc nie ma potrzeby do tego 
wracać. Temat oddelegowania dwóch osób z Urzędu Miasta do Ośrodka Pomocy 
Społecznej to jest nawet w teorii niemożliwe z uwagi na to, że Ośrodek Pomocy a 
gmina są to dwie różne instytucje. Co prawda Burmistrz powołuje Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej i nadzoruje pracę, natomiast całą działalność 
Ośrodka Pomocy Społecznej prowadzi Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. I 
kolejny proszę państwa temat, przyłączy, opłat, realizacji planu Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Proszę państwa, tak, pani radna, ma rację…, ma…, nalży 
to do zadań własnych gminy. Gmina to realizuje przez Zakład Gospodarki 
Komunalnej i już dalej pani nie ma racji, bo Zakład Gospodarki Komunalnej 
realizuje, czy buduje urządzenia wodno-kanalizacyjne na podstawie 
wieloletniego planu. I taki plan na rok 2018-2021 będziecie państwo uchwalać w 
tym roku. I tak to działa proszę państwa. Natomiast tak jak mówię, poruszanie 
sprawy zupełnie prywatnej na forum Rady Miejskiej, no nie do końca jest akurat 
na miejscu. Tyle, dziękuję.    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –   proszę   państwa,   jesteśmy  w   punkcie  
interpelacje i zapytanie. Oddaję głos w tej chwili panu Przewodniczącemu 
Woźniakowi, proszę bardzo.    

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca.  
Szanowni państwo, panie Burmistrzu, Wysoka Rado, szanowni goście, szanowni 
państwo mam interpelację do pana Burmistrza Piórki, ponieważ On jest dzisiaj 
obecny, natomiast żałuję, że nie ma pana Burmistrza Bogdana Szczęśniaka ale z 
reguły pana Burmistrza nie ma kiedy po prostu są, ma poważne sprawy. 
Szanowni państwo nurtuje mnie bardzo duży problem, problem, który dotyczy 
wyborów samorządowych, które miały miejsce w 2014 roku. Będę miał 
interpelację do pana Burmistrza dotyczącą rejestru wyborców Gminy Jelcz-
Laskowice. Szanowni państwo, zdecydowałem się to państwu przekazać 
ponieważ w ostatnich dniach miała miejsce rozmowa moja z jednym z 
mieszkańców Osiedla Hirszfelda, który w krótkich słowach, w krótkich zdaniach 
poinformował mnie, że w klatce numer trzydzieści dwa na ul. Hirszfelda 
zameldowała się grupa osób, zameldowała się grupa osób w skład której, przed 
wyborami samorządowymi, w skład której wchodził pan Michał Pakosz. 
Szanowni państwo…, szanowni państwo…, szanowni państwo, to nie była 
pierwsza osoba, która się do mnie zgłosiła w tej sprawie. Szanowni państwo w 
2015 roku zgłosiła się do mnie też pewna osoba…, zgłosiła się też do mnie pewna 
osoba z informacją, że podczas wyborów samorządowych podpisując się na liście 
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wyborców, wówczas listy nie były zakrywane tak jak to jest teraz, tak jak to było 
w dwa tysiące, w tych, w tych, w tych wyborach do Parlamentu Europejskiego 
czy w wyborach na Burmistrza, były już listy zakrywane. Szanowni państwo, 
stwier…, stwierdzono, stwierdziła, że były tam również nazwiska osób, nazwiska, 
nazwiska Pakosz na tym liście wybor…, na tych listach wyborców. Szanowni 
państwo, powiedziała mi jeszcze różne sprawy dotyczące tego co wiedziała. Ja 
uznałem, ja uznałem to co się mówi po wyborach, to co się mówiło, że doszło do 
jednego wielkiego przekrętu wyborczego, które się dopuściły pewne grupy osób 
na czyjąś rzecz…,    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej  Beata Bejda  –  panie  Przewodniczący,  jako  interpelację.  
Wiem, że pan musi zrobić wstęp ale bym prosiła skracać.       

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca za  
uwagę. Chciałbym po prostu tylko, żeby państwo mieli świadomość, że ja nie chcę 
dłużej żyć z tym brzemieniem, bo wszyscy wiemy, że prokuratura wszczęła 
postępowanie w tej sprawie. W sprawie podstępu w wyborach samorządowych. 
Wiemy, że zostało co najmniej osób, pięć osób…, osiem osób postawione zarzuty. 
Wiemy o tym. Ja chciałbym tylko część treści pisma, które złożyłem, dokładnie 
dwudziestego czwartego…,     

Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – nie,  ale  to  jako  interpelację. Panie  radny, 
proszę jako interpelację, co pan w tej sprawie chciałby do Burmistrza, tak? 

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, panie  
Burmistrzu wiemy wszyscy, że zostały zmienione przepisy ordynacja, ordynacji 
wyborczej, kodeks wyborczy jeśli chodzi o spra…, o wybory samorządowe. 
Szanowni państwo, wiemy wszyscy, że Państwowa Komisja Wyborcza bardzo 
mocno powiedziała, że te wybory mogą nie być demokratyczne. Wielu 
mieszkańców Jelcza-Laskowic mówi o jednym wielkim przekręcie wyborczym w 
2014 roku z udziałem dużej grupy młodych ludzi. Bo mówi się o grupie ludzi 
między dwadzieścia a trzydzieści lat. Mówi się też o tym panie Burmistrzu, że w 
2014 roku wiele osób dopisywało się masowo do rejestru wyborców i każdy 
praktycznie kto przyszedł, złożył oświadczenie woli, bez żadnych dokumentów 
mógł być do tego rejestru dopisany. Nie wiem czy tak jest. Takie opinie słyszałem  
w 2015 roku od różnych ludzi na osiedlu, dlatego moje obawy, moje obawy są 
następujące, dlatego mam prośbę do pana Burmistrza, żeby pan Burmistrz 
zwrócił, poinformował Radę Miejską o tym, jakie są procedury dopisywania do 
rejestru wyborców. Czy można sobie każdego z ulicy bez jakichkolwiek 
dokumentów dopisać do rejestru wyborców?, czy trzeba przedstawić jakieś 
dokumenty, choćby zaświadczenie właściciela lokalu, choćby umowę najmu, czy 
jakieś inne dokumenty potwierdzające, że dana osoba mieszka? Ponieważ wiele, 
wiele wątpliwości, wiele wątpliwości mieszkańcy gminy Jelcz-Laskowice mają w 
tej sprawie. I szanowni państwo uważam, że osoby, które wymieniłem powinny 
się jasno i wyraźnie opowiedzieć, czy mają związek z tym coś wspólnego, czy nie. 
Jeżeli nie mają, to niech powiedzą, nie zamieszkałem z grupą ludzi, nie 
uczestniczyłem, i tyle. Bo ja uważam, że ta sprawa powinna być wyjaśniona. I 
wszelkie inne informacje, które zostały mi przekazane, chciałbym państwu 
powiedzieć, że złożę do prokuratury w poniedziałek i zostaną przekazane 
prokuraturze w poniedziałek przeze mnie. …, złożę w poniedziałek te informacje, 
które, nie chciałbym mówić o wszystkich. Także szanowni państwo dziś…, dziś…, 
dziś cieszę się…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak –  dziś cieszę się, że te wszystkie  
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sprawy mam za sobą. Między innymi też dlatego, bo na ostatnich, w ostatnich 
miesiącach szanowni państwo wiecie, że pan Pakosz cały czas mnie obraża. 
Zaczęły się obrażenia publiczne, na komisji cały czas mnie pomawia. Tutaj w 
miesiącu listopadzie miała miejsce taka sytuacja, że powiedział, nie chciał mi 
ustąpić przejścia i powiedział „panie Woźniak pod stołem niech pan 
przechodzi”…,     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  proszę  państwa,  bardzo  proszę  o spokój.  
Panie radny interpelacja do Burmistrza…,     

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – ja sobie nie życzę, żeby, żebym…,  
i nie będę trzymał takiego brzemienia, żeby, żeby mnie ktoś pomawiał.  

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, interpelacja…, panie  
Przewodniczący…,         

V- ce  Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – pani Przewodnicząca, chcę tylko  
powiedzieć…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – ale interpelacja do Burmistrza. Pan już…, 
V- ce    Przewodniczący    Rady    Miejskiej    Krzysztof    Woźniak    –   już     została,    została  

przekazana…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. To bardzo dziękuję…, 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – tylko chciałem powiedzieć  

jedną, jedną rzecz. Że jeżeli mieszkańcy mają informacje na jakiś, na ten temat co 
się działo w wyborach, niech się kontaktują bezpośrednio z organami ścigania a 
nie ze mną. Bo naprawdę, ja jestem osobą publiczną, nie wiem dlaczego to mi jest 
przekazywane…,    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dobrze.  Bardzo  dziękuję panu radnemu za  
wypowiedź. Proszę państwa, proszę o spokój. …, proszę państwa, proszę o 
spokój. Pan Burmistrz Piórko, proszę uprzejmie.    

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, tu był…,  
interpelacja, ja tak przynajmniej zrozumiałem o udostępnienie rejestru 
wyborców. To jest prawdopodobnie, ja na sto procent nie odpowiem, ale 
prawdopodobnie nie możliwe. Tam są dane osobowe. To jest jedno. Proszę 
państwa, jeżeli chodzi o dopisywanie się osób do poszczególnych okręgów 
wyborczych, muszą się odbywać zgodnie z prawem. I tutaj, jeżeli są takie 
informacje, tym powinny się zająć organa ścigania. Jeżeli chodzi o informację, 
rzeczywiście zmieniała się ordynacja wyborcza ale lada moment Rada będzie 
podejmowała uchwałę w sprawie okręgów wyborczych, to wtedy na ten temat 
będziemy rozmawiać. Tylko tyle mogę powiedzieć. Dziękuję.        

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, wobec  
wyczerpania głosów przez państwa, którzy się zgłaszają w tej chwili do 
wypowiedzi, stawiam wniosek o zamknięcie dyskusji w tym punkcie. Kto z 
państwa radnych jest za tym aby zakończyć dyskusję w tym punkcie, proszę o 
podniesienie ręki,       
 
za – 14 
przeciw – 4 
wstrzymało się - - 
- wniosek został przyjęty –.  

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
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Przechodzimy do punktu siódmego…, przechodzimy do punktu siódmego…, 
punkt siódmy brzmi…, proszę o spokój…, podjęcie uchwały w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice dotyczących realizacji projektu pod nazwą: „Budżet Obywatelski w 
Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice w 2019 r.”. 

 
Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, w związku z tym, że za  

chwilę przejdziemy do merytorycznego głosowania nad uchwałami, stawiam 
pierwszy wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał ponieważ były one w 
materiałach na dzisiejszą sesją. W punkcie, od punktu numer siedem do punktu 
numer dwadzieścia dwa. Kto z państwa radnych jest za tym aby nie odczytywać 
projektów uchwał, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 16 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został przyjęty - .   

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

Czy w tym punkcie, ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., pan radny 
Skrzydłowski, proszę bardzo. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie radny Woźniak, pana notatki, proszę. …, Szanowna  
pani Przewodnicząca, zanim przejdę do tego punktu tylko dwa słówka na temat 
sytuacji, która tu zapanowała. No niestety nie możemy porozmawiać o ważnych 
sprawach dla naszych mieszkańców w punkcie interpelacje i zapytania a pozwala 
pani radnemu Woźniakowi…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, jeżeli pan nie  
będzie się trzymał punktu, który jest merytoryczny, to za chwilę odbiorę panu 
głos. Proszę uprzejmie, w tej chwili omawiamy budżet obywatelski w 2019 roku. 
Pan się do tego punktu zgłosił, proszę.  

Radny   Krzysztof   Skrzydłowski   –  szanowna  pani  Przewodnicząca,  przed  sekundą  radny 
 Woźniak również nie stosował się do punktu interpelacje i zapytania…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Panie radny Skrzydłowski albo pan  
uzna, że na tej sali panują pewne reguły i będzie się pan tego trzymał, albo nie. I 
jeżeli pan w tej chwili się nie odniesie do punktu budżet obywatelski, to odbiorę 
panu głos. Proszę uprzejmie.    

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski – panie Przewodnicząca, ja właśnie w tej sprawie, żeby na tej  
sali były zasady…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Dziękuję panu bardzo. Jeżeli pan nie 
chce na temat merytorycznego punktu rozmawiać, to dziękuję. Kto z państwa 
radnych chciałby zabrać głos?..., pan radny Pakosz, proszę.  

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni  
państwo, punkt budżet obywatelski, to przed nami, to w tej chwili. Kwestia też 
panujących zasad, które no niestety…,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  panie  radny  Pakosz,  czy  chciałby  pan się  
odnieść do budżetu obywatelskiego?..., panie radny Pakosz, proszę 
merytorycznie na temat punktu budżet obywatelski. Oddaję panu głos.  
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Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca. To ja pozwolę sobie wrócić do  
początku mojej wypowiedzi. Oczywiście jesteśmy w punkcie dotyczącym budżetu 
obywatelskiego więc tytułem wstępu zanim rozpocznę, to proszę panią bardzo 
gorąco o to aby nie przerywała mi pani w trakcie wypowiedzi i aby nie odbierała 
pani mi głosu, tak jak to zrobiła przed chwilą pani względem pana Krzysztofa 
Skrzydłowskiego. Jeszcze bym chciał o coś panią poprosić, żebyśmy na tej sali, 
tak jak kiedyś mieliśmy to w zwyczaju poruszali ważne tematy. Tak jak tematy 
dotyczące chociażby przedszkoli i dzieci, i dyrekcji, i rodziców, które dzisiaj tutaj 
zostały…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Panie radny Pakosz, w czasie przerwy  
prawie mi pan groził a w tej chwili pan udaje aniołka. I proszę pana, chciałam 
panu powiedzieć, że na końcu naszej sali, w ostatnim rzędzie siedzi młodzież z 
Minkowic Oławskich. Obserwuje pilnie co tu się dzieje, razem z panią Dyrektor, z 
panią pedagog, z zastępcą i to co panowie wyprawiacie idzie szerokim echem w 
świat. Jeżeli chcecie tutaj pajacować, bo takiego słowa użyję, to sobie to róbcie na 
korytarzu a nie na sesji. I jeszcze raz pana upominam, albo pan się odniesie do 
budżetu obywatelskiego, albo proszę usiać.     

Radny  Michał  Pakosz  –  dobrze.  To ja w ramach tego pajacowania pozwolę sobie pozdrowić  
młodzież z Minkowic Oławskich i dyrekcję oraz panią…, 

Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  tak,  tak.  Public  relations  pan  sobie  robi  
doskonałe…,  

Radny Michał Pakosz – a teraz wracając do, a teraz wracając do tematu szanowni państwo, no  
tak, to już słyszeliśmy, że byłem dzisiaj personalnie zaatakowany, że komuś 
groziłem, chociaż nie wiem…, najgorsze jest to, że zapomnieliście poruszyć 
najważniejszą kwestię, czyli kwestię tych dzieci i tych przedszkoli…,    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Dziękuję panu uprzejmie. Odbieram  
panu głos. …, szanowni państwo…, szanowni państwo, jeżeli pan radny Pakosz 
nie chce mówić o budżecie obywatelskim, to moje pytanie…, pan radny Hełka, 
proszę uprzejmie.   

Radny Jacek Hełka – dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, ja bym chciał  
powiedzieć, że bardzo się cieszę, że ten budżet obywatelski się pojawił ponieważ 
nawet tutaj na sali są osoby zainteresowane tym budżetem. Dlaczego?, dlatego, że 
mogły wykazać swoją inicjatywę zgłaszając projekt a także mogły wykazać swoją 
inicjatywę głosując na niego. Jak czytam tutaj z uzasadnienia, ponad trzy tysiące 
mieszkańców wzięło udział w głosowaniu. To jest bardzo ważne ponieważ my 
jako Rada może nie…, czasami możemy coś pominąć. Pan Burmistrz, panu 
Burmistrzowi też może coś pominąć, może nie zwracać na coś uwagi. Państwo 
bezpośrednio przez swoje wnioski i przez swoje głosowanie dajecie szansę temu, 
żeby w tym kraju demokracja była lepsza. Za to…, dziękuję panu Burmistrzowi za 
zgłoszenie tego wniosku a państwu za bran…, czynny udział w tym 
przedsięwzięciu. Dziękuję.    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy  w  punkcie  budżet  
obywatelski, ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., pan radny Pakosz, proszę 
uprzejmie.  

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca. Tytułem wstępu, proszę nie przerywać  
mojej wypowiedzi. Szanowni państwo, budżet obywatelski na…, ten punkt w 
którym teraz jesteśmy, właśnie rozmawiamy o tym, Osiedle Metalowców, 
wygrała nazwijmy to roboczo…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Omawiamy budżet 
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 obywatelski na 2019 rok…, osiemnasty rok…, dziewiętnasty, przepraszam. A ten 
o którym pan zaczął rozmawiać jest już rozstrzygnięty. I jeżeli pan będzie robił 
takie fortele chcąc zabrać głos…, 

Radny  Michał  Pakosz  –  tylko  mój przedmówca dziękował za udział w tym budżecie, więc ja  
myślę, że też mogę na temat dwa tysiące…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Ja oddaję panu po raz ostatni w tym  
punkcie głos. I jeżeli pan będzie swoją wypowiedź w ten sposób formułował, to 
naprawdę oprócz tego, że pana upomnę to nie będę panu w tym punkcie więcej 
oddawała głosu.  

Radny Michał Pakosz – dobrze pani Przewodnicząca, tylko jedno pytanie. Co ma pani na myśli  
mówiąc w ten sposób formułował swoją wypowiedź? Bo nie wiem czy kogoś 
obrażam, czy mówię o czymś niewłaściwy. Więc proszę doprecyzować…,    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – mówi pan nie na temat…, 
Radny Michał Pakosz – nie na temat…, 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – tak…,  
Radny Michał Pakosz – ale pan Hełka przed chwilą dziękował za to, że …, dobrze mówię panie  

Hełka trzy tysiące osób, wspominał pan, że tylu mieszkańców wzięło udział w 
tym głosowaniu, dokładnie. Tak jak w tej informacji, w tym uzasadnieniu więc 
niech pani doprecyzuje, czego mam nie robić, żebym mógł się spokojnie 
wypowiedzieć.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata   Bejda –  panie radny oddałam panu głos, proszę się  
wypowiedzieć na temat projektu uchwały – budżet obywatelski.  

Radny Michał Pakosz – dobrze, to tylko kwestia, tylko kwestia, kwestia poprzedniego, że tak  
powiem budżetu, bo to jest bezpośrednio związane z tym budżetem na ten rok. 
Mieliśmy szanowni państwo świadectwo pewnego, swoistego powielania tak 
jakby pomysłów dotyczących, i to było, to było w tym budżecie na ten dwa 
tysiące…,    

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dobrze.  Panie  radny  Pakosz, czy odnośnie  
projektu uchwały, która została przygotowana, czy ma pan coś do powiedzenia?  

Radny Michał Pakosz – tak. Tylko tytułem wstępu chciałbym zaznaczyć, że na Osiedlu  
Metalowców w roku, w budżecie na rok 2018 przewidziane były inwestycje, 
które zaproponowali mieszkańcy, tak?, obywatele, jak sama nazwa mówi budżet 
obywatelski. Jedną z tych inwestycji była budowa tego oświetlenia na Osiedlu 
Metalowców. Zrobienie tych wszystkich alejek i tak dalej. To była kwestia, którą 
poruszał pan Ryszard Sierpiński już iks lat temu, tak? Bodajże trzy czy cztery lata 
temu. Potem państwo oczywiście w ładnych białych rękawiczkach zrobiliście…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Dziękuję bardzo panu za wypowiedź.  
Szanowni państwo, kto z państwa radnych chciałby zabrać głos odnośnie 
budżetu?..., odbieram panu głos, dziękuję. Ja pana upominałam kilka krotnie. 
Proszę państwa, kto z państwa chciałby zabrać głos?..., pan radny Skrzydłowski, 
proszę.    

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowny panie  
Burmistrzu, tutaj z tego miejsca chciałbym podziękować za inicjatywę budżetu 
obywatelskiego. Jest to jak najbardziej trafna inicjatywa. Jest to potrzebne w 
naszej gminie ale chciałbym tutaj w pewnym stopniu kontynuować wypowiedź 
radnego Pakosza odnośnie tego budżetu obywatelskiego. Szanowna pani 
Przewodnicząca, jak sama nazwa wskazuje jest to budżet obywatelski. 
Mieszkańcy wraz z radą osiedla Metalowców złożyli pewien…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, czy ma pan jakieś 
uwagi czy pytania do projektu uchwały?..., bardzo proszę uprzejmie trzymać się 
tego co jest w programie. Proszę bardzo, oddaje panu głos.   
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Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak, mam pani Przewodnicząca…, tak, tak,…, pani  
Przewodnicząca ale ja chcę…, proszę mi dać dokończyć, dobrze. Bo jest to 
skandaliczne, to co w tym momencie pani robi. Pani Przewodnicząca, chodzi o 
budżet obywatelski w 2018 roku ale nie chciałbym, żeby w 2018 roku 
powtórzyła się sytuacja z 2017 roku…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ogłaszam  
dziesięć minut przerwy. Młodzież, która jest tutaj na sesji chciałabym…, w 
zasadzie nie ja to powinnam zrobić, przeprosić za to co tu się dzieje, i publiczność 
która siedzi. Proszę państwa, głównym punktem jeżeli chodzi o sesję, jest 
podejmowanie uchwał. To co się dzieje około, to są sprawy, które nie powinny się 
tutaj pojawiać. Ja nie chciałabym, żeby młodzież, która pilnie tutaj nas obserwuje 
wyniosła stąd wrażenie, że tak się ma dziać na sesjach. Nie, tak ma się nie dziać 
na sesjach. I to co się dzieje około naszych uchwał merytorycznych nigdy nie 
powinno mieć miejsca. Ogłaszam dziesięć minut przerwy.    

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – jesteśmy w punkcie numer siedem – budżet  

obywatelski w 2019 roku. Pan radny Skrzydłowski kontynuuje, proszę bardzo.   
Radny Krzysztof Skrzydłowski – bardzo dziękuję pani Przewodnicząca. Mam nadzieję, że  

ostudziła pani swoje emocje, po przerwie już nie będzie pani mi odbierać głosu w 
chwili kiedy mówię na temat…,    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, proszę nie robić  
wycieczek pod moim adresem, czy ja ostudziłam swoje emocje, czy nie. Bardzo 
pana uprzejmie proszę, żeby pan się skoncentrował na merytorycznej 
wypowiedzi odnośnie budżetu. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – bardzo bym chciał. Dziękuję bardzo. Szanowni państwo,  
wracając do budżetu obywatelskiego na 2018 rok…, dziewiętnasty. Chciałbym 
tylko, żeby taka cisza zapadła na sali, bo…, szanowni państwo, chodzi o sytuację, 
która miała miejsce w budżecie obywatelskim tym pierwszym, który ostatnio się 
odbył. Szanowni państwo, grupa radnych złożyła taki…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, nie wiem czy pan  
to robi celowo, czy świadomie, czy nieświadomie. Jeżeli pan zmierza do tego, że 
grupa pięciu radnych złożyła wniosek do budżetu obywatelskiego to my jesteśmy 
również mieszkańcami Jelcza-Laskowic i mamy pełne prawo uczestniczyć 
również w tym, żeby składać wnioski do budżetu obywatelskiego. Jeżeli pan to 
uznał za argument, to niestety dla pana, nie jest to żaden argument. Złożyliśmy 
wnioski po różnych interwencjach i rozmowach z mieszkańcami. Nasz wniosek 
uzyskał największą liczbę głosów. I jeżeli pana to bardzo boli, to niestety przykro 
mi. Bardzo proszę, żeby pan mówił na temat dzisiejszego projektu uchwały.   

Radny   Krzysztof   Skrzydłowski  –   szanowna   pani  Przewodnicząca,  mam  na  tyle  kultury  
osobistej, że ja pani nie przerywałem. Niestety pani mi przerywa permanentnie…,  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  taka  jest  moja rola na sesji Rady Miejskiej,  
żeby przerywać wypowiedzi kiedy one są nie na temat.   

Radny Krzysztof  Skrzydłowski – to gratuluję pani, pani roli. Szanowna pani Przewodnicząca,  
wracając do sprawy. Chodzi o…, tak grupę radnych, która złożyła swój projekt, 
który miał…,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – panie radny Skrzydłowski, jeżeli pan się nie  
odniesie do projektu uchwały, to odbieram panu głos.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – szanowni państwo, chciałbym, i bardzo serdecznie  
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prosiłbym wszystkich na tej sali aby w nowym budżecie obywatelskim nie było 
sytuacji, które miały miejsce poprzednio. Szanowni państwo, my jako radni 
mamy wiele innych narzędzi do tego ażeby składać wnioski. Jesteśmy tutaj na 
sesjach Rady Miejskiej, jesteśmy na komi…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski. Pan nie jest od 
tego żeby pouczać nas, czy my możemy składać wniosek do budżetu, czy nie. 
Jeżeli się panu to nie podoba, to jest pana sprawa, trudno. Wniosek był zasadny, 
uzyskał największą liczbę głosów. Oświetlenia nie ma tego przy ulicy 
Drzewieckiego, między Drzewieckiego a Liliową od czterdziestu lat. I ten wniosek 
uzyskał tak wielkie poparcie z tego powodu, że mieszkańcom bardzo to leżało na 
sercu. Jeżeli pan chce dalej kontynuować sprawę tamtego budżetu, to za chwilę 
odbiorę panu głos. Ma pan w tej chwili jeszcze możliwość, żeby rozmawiać o 
projekcie obecnej uchwały.    

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski  –  chciałbym,  szanowna  pani Przewodnicząca kontynuować  
swoją wypowiedź. Chodzi o to, żebyśmy w roku 2019 dali jednak szansę 
mieszkańcom. A dlaczego?, szanowni…,   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – dobrze, dziękuję panu serdecznie. Pan radny  
Dzwonek, proszę uprzejmie.  

Radny   Krzysztof    Skrzydłowski   –   szanowna   pani   Przewodnicząca,   proszę   powiedzieć  
dlaczego pani odebrała mi głos? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, proszę uprzejmie  
żeby pan usiadł. Odebrałam panu głos, bo pan kilkukrotnie rozpoczynał temat, 
który nie jest związany z uchwałą obecną. Pan radny Dzwonek. Proszę usiąść.   

Radny  Krzysztof  Skrzydłowski  –  szanowna  pani, ale ja mówię o budżecie obywatelskim na  
2019 rok…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, prosiłam żeby pan  
usiadł. Pan radny Dzwonek. 

Radny Tadeusz  Dzwonek –  dziękuję  pani  Przewodnicząca…,  dziękuję pani Przewodnicząca.  
Składam wniosek…,   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę o spokój. 
Radny Tadeusz  Dzwonek  –  składam  wniosek  o  zakończenie  dyskusji w  punkcie siódmym.  

Proszę o przegłosowanie.  
Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  bardzo  dziękuję.  Złożony  został  wniosek  

przez pana radnego Dzwonka o zakończenie dyskusji. Kto z państwa radnych jest 
za zamknięciem dyskusji w tym punkcie, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 14 
przeciw – 3 
wstrzymało się – 1 
- wniosek został przyjęty - . 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

W takim razie proszę państwa przechodzimy do głosowania nad…, panie 
Burmistrzu, czy pan chciałby zabrać głos?..., dobrze, dziękuję bardzo. Proszę 
państwa przechodzimy do głosowania w punkcie numer siedem. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice dotyczących 
realizacji projektu pod nazwą: „Budżet Obywatelski w Mieście i Gminie Jelcz-
Laskowice w 2019 r.”, proszę o podniesienie ręki, 
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za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 

 
UCHWAŁA Nr XLIII . 321 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta 
                      i Gminy Jelcz-Laskowice dotyczących realizacji projektu pod nazwą: 
                      „Budżet  Obywatelski  w  Mieście  i Gminie Jelcz-Laskowice w 2019 r.”. 
 
Przechodzimy do punkt ósmego – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 
Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2018-2021. 

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej   Beata   Bejda  –  kto  z  państwa  radnych  chciałby  w  tym  

punkcie zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 17 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem oraz radny Krzysztof Skrzydłowski, pomimo obecności na sali obrad) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 322 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń  
                      Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2018-2021.  
 
Punkt dziewiąty – podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji celowych ze środków budżetu gminy Jelcz-Laskowice pochodzących ze 
źródeł zewnętrznych na dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie 
powietrza. 

 
Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata  Bejda  –  kto  z  państwa  radnych  chciałby  zabrać  

głos?..., pan Burmistrz Piórko chciałby zabrać głos, proszę uprzejmie.  
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, autopoprawka  

Burmistrza. Załącznik numer dwa punkt szósty, to jest literówka. Jelcz-
Laskowice, napisane jest „Jelcz” z małej litery. I taka sama literówka w załączniku 
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numer trzy. Pod koniec tego załącznika „Jelcz” jest napisane z małej litery. Tu 
proszę poprawić na dużą literę. Dziękuję. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w sprawie tego projektu  
uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., pani radna Dekret, proszę.     

Rada  Krystyna  Dekret  – panie  Burmistrzu,  szanowna  Rado,  ja  bym  chciała  się zapytać na  
temat właśnie tych piecy piątej generacji. Na czym to będzie polegało?, bo my 
żeśmy już na wstępie rozmawiali na komisji, pan powiedział, że jest to po prostu, 
pelet będzie brany pod uwagę, be na tym, ale ja mam takie pytanie, czy będą 
pieniądze zwracane, zwracane dla tych mieszkańców co koło nich biegnie gaz. 
Nitka gazowa. Jak to będzie wyglądało, tak naprawdę? Bo tak naprawdę, to nie 
wiadomo do końca jak…, w Gazecie Powiatowej jest tylko wzmianka ale temat nie 
jest rozwinięty, kto z tego może tak naprawdę skorzystać. Dziękuję.  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Pan  Burmistrz  Piórko,  
proszę.     

Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja  
powiedziałem, mówiłem o pelecie bo jest to uznawane za paliwo ekologiczne. 
Mówiłem również o innych, i tutaj proszę państwa o innych źródłach energii jak 
na przykład macie państwo w rozdziale drugim warunki otrzymania dotacji, 
paragraf cztery, kropka jeden, i to są, dotyczy…, już czytam „…dofinansowaniem 
mogą być objęte wyłącznie przedsięwzięcia związane z ograniczeniem niskiej 
emisji, zlokalizowanej na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, poprzez likwidację 
stałopalnego źródła ciepła w istniejącym budynku, lokalu, takie jak na przykład 
paleniska i kotłownie indywidualne, kotłownie dla budynków wielorodzinnych - 
dotyczy wspólnot mieszkaniowych na nowoczesne źródła ciepła. I tutaj są 
wymienione: kotły gazowe, kotły na lekki olej opałowy, piece zasilane prądem 
elektrycznym i kotły na paliwa stałe, w tym pelet i ekogroszek, który musi 
spełniać, musi posiadać certyfikat. Nie może to być ekogroszek kupowany gdzieś 
tam na wyprzedaży a musi spełniać certyfikat. Natomiast, i to jest kotły na paliwa 
stałe, w tym biomasę. Biomasa jest ograniczona stopniem wilgotności 
charakteryzujące się parametrami co najmniej jak dla kotłów klasy pięć, i jest 
podana norma. Ta klasa, ta norma określa, i tutaj mamy co prawda wymienione, 
że ta norma zabrania, niedopuszczalne jest wyposażenie w ruszt awaryjny ani 
elementy umożliwiające jego zamontowanie. Te kotły klasy pięć na ekogroszek 
czy na pelet muszą być wyposażone w automatyczne podajniki paliwa. To są, to 
jest certyfikat…, mogą być kotły, mówię muszą mieć certyfikat klasy co najmniej 
pięć, a klasa pięć mówi o emisji spalin. To jest to. Także na paliwa stałe tak, pelet 
tak, ekogroszek tak, tylko warunek, certyfikat. No i kosz…, a i tu jeszcze proszę 
państwa uwaga jest taka. Te wszystkie urządzenia muszą być urządzeniami 
nowymi i każdy z tych urządzeń czy to piec gazowy, czy to piec olejowy, czy to 
piec elektryczny, czy na paliwo stałe musi mieć certyfikat. To nie ma tak, że ktoś 
od kogoś odkupił i tak dalej. Nie, muszą to być urządzenia nowe z certyfikatem. 
Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  bardzo  dziękuję.  Pan radny Pakosz, potem  
pan radny Stachnio.      

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni  
państwo, pytanie do pana Burmistrza. Czyli rozumiem panie Burmistrzu tak, już 
przekładając to tak na stan faktyczny. Załóżmy, że inwestor kupuje sobie jakiś 
tam piec, tak, później przedkłada rachunki do gminy, do tej chyba maksymalnej, z 
tego co pamiętam to była kwota dwudziestu tysięcy złotych, tak?, to było bodajże 
w rozdziale trzecim wysokość przyznawanej dotacji. I punkt pierwszy, dla domu 
jednorodzinnego koszty kwalifikowane w maksymalnej kwocie dwudziestu 



29 

 

tysięcy złotych, dotacja dziesięć tysięcy złotych czyli pięćdziesiąt procent, tak? 
Czyli pan Kowalski kupuje ten piec na ekogroszek z tym podajnikiem o którym 
też jest mowa w tej uchwale. Potem przedkłada do państwa rachunki i dostaje 
zwrot, jeżeli oczywiście spełnia te wszystkie normy tutaj, które są, te obostrzenia, 
które są w tej uchwale zawarte, i dostaje zwrot tych pięćdziesięciu procent za tą 
inwestycję, za zmianę tego na ten ekologiczny sposób powiedzmy ogrzewania, 
tak. Tylko jedno pytanie, do kiedy tutaj, bo gdzieś pominąłem, do kiedy jest, do 
kiedy są te terminy składania tych wniosków?..., słucham?..., nie jest określone, 
tak.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – pan Burmistrz do mikrofonu jest proszony o  
odpowiedź.  

Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – przepraszam. Do póty do póki będą środki z  
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, to wnioski będą przyjmowane. Aż 
ten program, mówię, bo to jest program Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Także to jest, to jest realizowane…, stąd jest data określona od kiedy. 
Ba, nie kupuje tutaj, proszę, ten regulamin po uchwaleniu proszę państwa będzie 
wisiał na stronie, będzie ogólnodostępny proszę państwa, i tu państwo musicie 
wiedzieć o tym, że wniosek, protokoły, te wszystkie rzeczy muszą być 
bezwzględnie wypełnione i złożone przez właściciela. To nie jest tak, że ktoś kupi 
i przyjdzie po dotację. Musi być umowa podpisana bo jest jednym z załączników, 
jest umowa i tak dalej, i tak dalej. Także te procedury są. Będą oczywiście 
dokonywane kontrole. Tutaj w umowie właściciel, który będzie wymienił się na 
pewno, musi się do takich kontroli zobowiązać. Ba będą bezwzględnie 
wymagane, będzie bezwzględnie wymagany układ odłączenia starych 
istniejących źródeł ciepła, stałego odłączenia od przewodów dymowych. To nie, 
że piec na wszystko odłączymy i postawimy go w piwnicy. Ten piec musi być 
zlikwidowany. Trwałe odłączenie dotyczy zabytkowych jakiś tam piecy 
kaflowych, innych rzeczy, które no nie można przyłączyć z powrotem do, czy nie 
można z powrotem  korzystać, jako źródło ciepła. Dziękuję.    

Radny Michał Pakosz – a pytanko jeszcze, czy tytuł własności też będzie musiał przedkładać  
tutaj na przykład do nieruchomości w formie…, wie pan co mam na myśli. …, ja 
wiem, bo tu jest, to jest określone jako właściciel chyba, że jest 
współwłaścicielem, to też jest zapis o współwłaścicielach, tak? Z tym, że, czy tytuł 
własności generalnie będzie też przedkładał, dołączał do wniosku?..., ok. dziękuję 
bardzo.  

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – pan radny Stachnio prosił o głos. 
Radny Ireneusz Stachnio – w zasadzie wypowiedź pana Burmistrza w pewnym sensie  

wyczerpała większość mojego pytania, które chciałem zadać, ale mam pytanie 
troszeczkę o którym pan Burmistrz powiedział, a dotyczy kwoty z funduszu, 
która zostanie przeznaczona na dofinansowanie. Czy jest to określona kwota 
jakaś?, i w jaki sposób ona będzie dysponowana? Czyli, czy, nie wiem jest brane 
pod uwagę ilość mieszkańców, ilość, nie wiem skażenie powietrza na przykład. 
Jakby pan Burmistrz mógł powiedzieć, jaka jest to kwota?, i jaki, o czym będzie 
decydowało ilość środków, które zostaną przeznaczone przez Fundusz. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, nie mamy  

określonej kwoty. Składamy, tak jak już wcześniej, bo takie deklaracje już zostały, 
że tak powiem, część została złożonych, jest w urzędzie, część będzie, nie 
pamiętam, tu mnie może Sekretarz poprawi, do piętnastego lutego, i to będzie 
pierwsza transza. Te deklaracje będą przeglądane. Będziemy po prostu na tej 
podstawie przygotowywać wniosek do Narodowego Funduszu i otrzymamy 
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kwotę i ta kwota będzie dzielona. Dopóty ten program, w założeniu ma trwać, no 
do, do praktycznie do walki ze smogiem. Dzisiaj nikt nie określał kwoty i kto 
pierwszy ten lepszy to na pewno. Bo jeżeli, na pewno pierwsza transza będzie. 
Mam nadzieję, że będą kolejne transze. Tu proszę państwa wbrew pozorom nie 
będzie w moim przekonaniu, obym się mylił, nie będzie za wielu, z tego względu, 
że część dojdzie do wniosku, że po co wydawać jak se…, najgorzej będą, będzie, 
znaczy będzie najgorsza sytuacja taka, jak ktoś stosunkowo niedawno wymienił 
piec na paliwo stałe niespełniający klasy piątej. No i tu będą problemy, że 
zainwestowałem, no i dzisiaj muszę jeszcze raz inwestować, no bo pięćdziesiąt 
procent musi zainwestować. I tu mogą być problemy. Obym się mylił ale tak to 
może być. Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Pan  radny Skrzydłowski,  
proszę.    

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo. Szanowny panie Burmistrzu, jeszcze  
pytanie odnośnie tych dotacji. Mamy tutaj zapis do wysokości pięćdziesięciu 
procent wartości, prawda. Więc od czego to będzie zależne, czy pięćdziesiąt, czy 
trzydzieści, czy dwadzieścia pięć. Tutaj jedno pytanie. Czy w każdym przypadku 
będzie pięćdziesiąt?, no bo mamy tutaj zapis „do”, no więc tak wnioskuję, że jest 
to jakaś tam ruchoma granica i niekoniecznie musi być pięćdziesiąt procent, 
może być również trzydzieści procent. I drugie moje pytanie jest a pro po pieców 
na ekogroszek. Pan mówił, że muszą być przynajmniej w klasie spalania pięć, 
tak?, proszę mi powiedzieć, czy jest w ogóle taka możliwość, że do takiego, bo 
rozumiem, że również samo paliwo czyli ekogroszek, tak, który będziemy 
wsypywać, również musi być w jakieś tam odpowiedniej klasie wsypywany do 
tego pieca, tak? A proszę mi powiedzieć, czy ktoś będzie weryfikował to…, jakość, 
jakość paliwa, które będziemy wsypywać do tych piecy. Chodzi mi o to, czy ktoś 
zadeklaruje, że kupi piec sobie w klasie spalania pięć, paliwo, które zadeklaruje, 
że będzie również w wysokiej jakości, po czym jednak po tym wszystkim, po roku 
czasu wsypywał będzie sobie tam co będzie chciał. No proszę mi wytłumaczyć…, 
niekoniecznie, a po prostu pytam. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, do  

pięćdziesięciu procent, bo takie są wytyczne Wojewódzkiego Funduszu. Jeżeli 
gmina otrzyma pięćdziesiąt procent, to każdy…, ba na tą transzę jest na pewno 
pięćdziesiąt procent. Jeżeli coś się zmieni w umowie pomiędzy gminą a 
Narodowym Funduszem, no to będziemy wtedy mieszkańców informować. Ale 
nikt na razie nic nie mówił. Wojewódzki Fundusz zwraca pięćdziesiąt procent i 
dlatego piszemy do pięćdziesięciu procent. I pięćdziesiąt procent…, tu gmina nic 
nie będzie skubać, proszę państwa. Jeżeli będzie możliwość wypłaty 
pięćdziesięciu procent, wypłacamy. I teraz proszę państwa jeszcze odnośnie 
jakości paliwa. Jak państwo byście przeczy…, przeczytacie uważnie regulamin, 
trwałość projektu to pięć lat. I w czasie trwałości projektu gmina ma prawo 
dokonywania kontroli. I ktoś kto skorzystał z tego ma się legitymować fakturą 
zakupu odpowiedniego paliwa. I stąd jest tak zwana trwałość projektu. W 
przypadku no nie dochowania tej trwałości projektu przez lat pięć, dotacja 
podlega zwrotowi, jak jest wpisane w regulaminie. Dziękuję.       

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Pan  radny Skrzydłowski,  
proszę.      

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, jeszcze odnośnie tych  
kontroli. Proszę powiedzieć, czy…, bo rozumiem, że takie kontroli dopuszcza się 
straż miejska, tak?, my straży miejskiej nie mamy tutaj u nas w mieście. Jeżeli się 
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mylę, to proszę mnie wyprowadzić z błędu a jeżeli nie straż miejska, to kto 
będzie takich kontroli się dopuszczał?, jak one będą wyglądały? Czy to z ramienia 
tutaj miasta ktoś będzie wyznaczony w takim kierunku, czy to będzie straż, czy 
straż miejska, czy już są jakieś tam konkretne warunki tego? Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę. 
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, w  

regulaminie, czy dzisiaj w projekcie regulaminu jest na przykład paragraf 
siedemnasty-dokumenty wymagane do udziela…, zaraz, przepraszam, paragraf 
osiemnasty w rozdziale czwartym, zgod…, tu mówimy o zgodności-zgodność 
wykonania instalacji systemu grzewczego z przedłożonymi przez beneficjenta 
dokumentami zostanie potwierdzona w trakcie oględzin przeprowadzonych 
przez komisję powołaną przez Burmistrza Jelcza-Laskowic z udziałem tegoż 
beneficjenta. Nie, jeszcze nie mamy ale taka komisja będzie, która się będzie 
zajmowała weryfikacją wniosków, przygotowaniem, później odbiorem, no i 
później oczywiście sprawdzaniem. To proszę państwa na pewno nie będzie 
kontrola codziennie, co on tam wrzuca do pieca. Także to, to, to nie, ale takie 
możliwości są i każdy z beneficjentów będzie o tym informowany. Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio, proszę.   
Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, ponieważ projekt uchwały dotyczy  

dofinansowania przedsięwzięć służących ochronie powietrza, a moje pytanie 
będzie dotyczyło, czy ma pan pomysł jakiś aby zachęcić ludzi o mniejszych 
zasobach finansowych, a właśnie tych najbardziej, którzy mają te źródła, które 
zanieczyszczają nam powietrze, bo pięćdziesiąt procent do dwudziestu tysięcy 
złotych dofinansowanie, to jest pewnie zwrócone do ludzi troszeczkę 
zamożniejszych. Natomiast, no z doświadczenia wiemy, że jednak 
zanieczyszczenie powietrza a przynajmniej tutaj w naszej okolicy wynika z 
mniejszych zasobów finansowych. Wymiana pieca dla tych ludzi, to jest bardzo 
duży wydatek, nawet biorąc pod uwagę pięćdziesięcioprocentowe 
zabezpieczenie, zwrot kosztów. Czy ma pan pomysł, żeby właśnie zwrócić się w 
jakiś sposób do tych, ja nie chcę używać tutaj „trucicieli”, „największych 
trucicieli”, tylko tych ludzi, którzy mają piece jeszcze, naprawdę samoróbki w 
Jelczu robione na przykład, gdzie można spalić dosłownie wszystko. A 
jednocześnie strasznie zanieczyszczając środowisko. Czy ma pan pomysł właśnie 
żeby w jakiś  sposób poprzez Urząd, poprzez wydział ochrony środowiska na 
przykład, w jakiś sposób zwrócić się do tych ludzi, przedstawić im propozycję i 
zachęcić ich do wymiany piecy. Żeby nie było tak, że ci co są zamożni sobie 
wymienią gazowy na olejowy albo na odwrót, czy na przykład na piec nowej 
generacji, a ci którzy nam zanieczyszczają, dalej będą zanieczyszczać, bo po 
prostu ich nie stać na to. Dziękuję.   

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, pomoc jest,  

może się odbywać tylko zgodnie z obowiązującymi przepisami. Pierwsza, 
pierwszy taki etap to jest przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Tam są określone 
procedury i tylko na tej podstawie może to się odbywać. Drugi, że tak po…, drugi 
sposób, to pomoc w ulgach w podatku i tak dalej, ale też wedle ściśle określonych 
reguł proszę państwa. Nie ma czegoś takiego, że tak jak już kiedyś mówiłem, nie 
ma chciejstwa. Ta osoba musi spełniać kryterium al…, żeby mu umorzyć podatek 
czy nawet rozłożyć na raty, czy musi spełniać kryterium pomocowe, żeby 
otrzymać pomoc z Ośrodka Pomocy Społecznej. Natomiast dzisiaj takiego 
pomysłu innego, nie przychodzi mi do głowy bo ja nie znam przepisów, że można 
w ten sposób kogoś wesprzeć. Dziękuję.     



32 

 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z  
państwa chciałby jeszcze zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji celowych ze środków budżetu gminy Jelcz-Laskowice 
pochodzących ze źródeł zewnętrznych na dofinansowanie przedsięwzięć 
służących ochronie powietrza, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 323 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu 
                      gminy Jelcz-Laskowice pochodzących ze źródeł zewnętrznych na  
                      dofinansowanie przedsięwzięć służących ochronie powietrza. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt numer dziesięć – podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Jelcz-
Laskowice na lata 2018-2020. 

 
od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – czy  w  tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., pan Burmistrz Piórko, proszę.   
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, autopoprawka  

Burmistrza, też taka redakcyjna. W paragrafie pierwszym „Przyjmuje się Gminny 
Program Wsparcia Rodziny w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – wspierania czy wsparcia, panie Burmistrzu? 
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – wspierania, przepraszam. W okularach i słabo widzę.  

Wspierania Rodziny w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020 w brzmieniu 
stanowiącym, jest zapisane „…załącznik do niniejszej uchwały.”, a tu 
dopisujemy „… załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.”. I z kolei tutaj Gminny 
Program Wspierania Rodziny w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020 
piszemy „załącznik nr 1 do Uchwały Rady miejskiej w Jelczu-Laskowicach z 
dnia…” i będziemy z dnia dzisiejszego. Tyle autopoprawki. Dziękuję.    

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w sprawie tego projektu  
uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020 wraz z 
autopoprawką zgłoszoną przez Burmistrza, proszę o podniesienie ręki,  
 

za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
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UCHWAŁA Nr XLIII . 324 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
                      w Gminie Jelcz-Laskowice na lata 2018-2020. 
 
Proszę państwa, podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole 
Podstawowej w Minkowicach Oławskich, punkt numer jedenaście.  

 
Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z  

państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie nadania imienia 
Publicznej Szkole Podstawowej w Minkowicach Oławskich, proszę o 
podniesienie ręki,   
 

za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 325 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej 
                      w Minkowicach Oławskich. 

 
Pragnę poinformować dyrekcję szkoły i młodzież, że nadane zostało imię Szkole, 
Jana Brzechwy. Dziękuję bardzo, że wytrzymaliście tyle. Pani Dyrektor chce 
zabrać głos?..., dobrze. Bardzo serdecznie państwu dziękuję. 

 
Dyrektor PSP w Minkowicach Oł. Jolanta Cybulska – podziękowała Radzie Miejskiej za 
podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Jana Brzechwy Publicznej Szkole Podstawowej w 
Minkowicach Oławskich.  
 
Wystąpienie pani Jolanty Cybulskiej, Dyrektora PSP w Minkowicach Oławskich nie było 
możliwe do odtworzenie w pełnym brzmieniu ze względu na fakt iż w trakcie swojej 
wypowiedzi pani Dyrektor nie korzystała z mikrofonu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – serdecznie dziękujemy…, bardzo dziękuję za  

państwa obecność. A my przystępujemy proszę państwa do podjęcia uchwały w 
sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w  tej  sprawie ktoś z państwa chciałby  
zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 
jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 326 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych  
                      uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Przechodzimy do punktu trzynastego – podjęcie uchwały w sprawie 
szczegółowych warunków realizacji lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice.  

 
Od. pkt 13 – porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z  

państwa chciałby zabrać głos?..., pan radny Stachnio, proszę.  
Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, moje pytania dotyczą stricto technicznych  

zapisów w projekcie uchwały i prosiłbym o wyjaśnienie bądź skomentowanie 
moich, może nie wątpliwości ale żeby wszyscy wiedzieli o co chodzi w zapisie. Na 
stronie drugiej w paragrafie trzecim, to jest tryb przyznawania stypendiów, ustęp 
to jest chyba drugi, paragraf trzeci…, nie, to jest ustęp szósty, dobrze chyba 
widzę. I tam jest napisane, że z wnioskiem o cofnięcie stypendium występuje 
dyrektor szkoły po uzyskaniu opinii rady pedagogicznej. Opinia rady 
pedagogicznej jest tutaj wiążąca, czy nie wiążącą? Takie techniczne pytanie. 
Jeszcze raz przeczytam: „z wnioskiem o cofnięcia stypendium występuje 
dyrektor szkoły po uzyskaniu opinii rady pedagogicznej”. Czy ten wniosek 
dyrektora szkoły jest arbitralnym wnioskiem a rada pedagogiczna jedynie 
opiniuje, czyli na zasadzie tak albo nie, ale i tak, i tak nie ma nic do powiedzenia, 
czy jest tutaj ta opinia rady pedagogicznej wiążąca dla dyrektora? Bo to tak 
troszeczkę jest tutaj, no nie do końca jest…, znaczy, może nie jesteśmy pewni. 
Jakby pan mecenas się wypowiedział może.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko, proszę uprzejmie.  
Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, mamy projekt  

uchwały w sprawie szczegółowych warunków realizacji lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice. Taki jest tytuł tejże uchwały i proszę państwa, no jedyną 
instytucją, która wie jak dany uczeń się uczy, jak dany uczeń się zachowuje jest 
szkoła. Dyrektor nie arbitralnie podejmuje decyzję jednoosobowo, tylko jeszcze 
posiłkuje się opinią rady pedagogicznej. No nie sądzę, żeby Burmistrz mając taki 
wniosek, bo oby nikomu się nie zdarzyło ale, że ktoś…, no nie powinien. Mimo 
tego, że dostał i za chwilę nie powinien takiej nagrody dostać, Burmistrz jednak 
na siłę komuś dawał myślę, że to praktycznie automat. Bo to Burmistrz…, decyzja 
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należy do Burmistrza proszę państwa, tylko, że no ja sobie nie wyobrażam czegoś 
takiego, bo na pewno jak się uweźmie dyrektor na ucznia to rada pedagogiczna 
cała chyba nie. Także tutaj takiej możliwości, żeby kogoś krzywdzić dla 
krzywdzenia, raczej nie widzę. Dziękuję.  

Radny Ireneusz Stachnio – czyli rada pedagogiczna będzie miała tutaj wpływ na dyrektora.  
Bardzo dziękuję. I teraz następne pytanie. Na komisji zadawałem je 
Burmistrzowi Szponarowi i tam nie do końca dogadaliśmy się. I to jest w 
paragrafie czwartym, na tej samej stronie, paragraf czwarty ustęp drugi, ale też i 
pierwszy, i tam są takie sformułowania, będę się posiłkował ustępem drugim 
punkt pierwszy - laureatem, zdobywcą wyróżnienia  lub uczestnikiem finału tam 
międzynarodowego. W punkcie drugim – laureatem, zdobywcą wyróżnienia 
wojewódzkiego. Moje pytanie dotyczy tych dwóch słów „laureat” czy 
„wyróżniony”, bo uczniowie niejednokrotnie uczestnicząc w jakiś konkursach 
wojewódzkich, ogólnopolskich dostają, no właśnie i tutaj ta nomenklatura 
wchodzi. Bo jest, dostają dyplom czy zaświadczenie o uczestnictwie i tam jest 
właśnie laureat, czyli gdzieś tam pierwsze czołowe miejsca a cała reszta 
wyróżnienie, i teraz mam właśnie py…, znaczy te wyróżnienie, chodzi o to, że 
uczestniczyłeś, nie zająłeś żadnego miejsca, chwała ci za to, że brałeś udział w 
konkursie, doceniamy twój wkład pracy dlatego cię wyróżniamy, czy o to chodzi? 
Czyli laureaci, nie wiem jakaś tam będzie pula na przykład sto procent przyznana 
gdzieś tam środków finansowych, bo podejrzewam, że to będzie jakaś tam 
nagroda finansowa, a na przykład ktoś kto dostał wyróżnienie i przychodzi z 
takim pismem do, na przykład dyrektora szkoły może oczekiwać, że także 
zostanie uhonorowany nagrodą. Bo tu o to słowo wyróżnienie, czy to są dwie 
różne rzeczy, czy to jest jedna…, czy tylko laureaci, którzy zostali wyróżnieni. Czy 
to są laureaci, wyróżnieni? No bo taki zapis mamy właśnie nie do końca jakby 
potrafię go sobie zinterpretować…,    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny Stachnio, ja mam taką  
propozycję. Ponieważ myślę, że pan Burmistrz chciałby się skonsultować może 
tak, w tej sprawie…, niekoniecznie, acha, to przepraszam. Proszę bardzo, 
Burmistrz Piórko.     

Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja rozumiem…,  
mówimy o paragrafie czwartym, ustępie drugim, nagroda za osiągnięcia 
artystyczne może być przyznana, i tak dalej, i mamy tak w podpunkcie 
pierwszym, „który w danym roku szkolnym  był laureatem…”, czyli jakieś tam 
nagrody od do, bo nie wiem pięciu, piętnastu ale w tych właśnie artystycznych 
zdarza się, że się wyróżniło mimo tego, że ktoś nie zajął jakiegoś tam miejsca ale 
z tych pozostałych był najlepszy więc, to, to dostaje. Natomiast w dalszej, 
dalszym czytaniu a był uczestnikiem finału międzynarodowego albo 
ogólnopolskiego, to tylko za, już za uczestnictwo dostaje. Tak, ja to tak rozumiem. 
Bo mówię nie…, w tych artystycznych laureaci sobie a jeszcze, że tak powiem 
wyróżnieni są dodatkowo. Bo może być wyróżniony na przykład za coś tam, 
startując w konkursie. Dziękuję.   

Radny Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję. Myślę, że odpowiedź jest zadawalająca. Dziękuję.      
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa w tym  

punkcie kiedy zadałam pytanie, czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos, 
zgłosił się pan, który jest nauczycielem w Wójcicach, pan Koziuk. Bardzo proszę 
pana tu do mównicy, pan ma pytanie do pana Burmistrza.    

p. Koziuk – PSP w Wójcicach – dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Pani Przewodnicząca,  
panie Burmistrzu, Wysoka Rado, jestem nauczycielem szkoły w Wójcicach. Jest to 
jedyna szkoła, która nie jest prowadzona przez Urząd Gminy, jednostkę 
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terytorialną w związku z tym mam pytanie, czy nasza młodzież, nasi uczniowie 
będą również mogli otrzymywać takie nagrody, zgodnie z uchwałą najnowszą, 
którą państwo podejmą dziś?   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan Burmistrz w konsultacji  
z panią Skarbnik, proszę bardzo. 

Z- ca  Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, jeszcze raz  
przeczytam treść, tytuł uchwały „w sprawie szczegółowych warunków realizacji 
lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół 
podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. No szkół pod…, Szkoła 
Podstawowa „Elementarz” w Wójcicach też jest szkołą podstawową. No nie jakby 
to była uczelnia, to nie, ale szkoła podstawowa też, tak. …, będą na pewno 
uwzględniani, czego im życzę.   

p. Koziuk – PSP w Wójcicach – rozumiem,  że wnioski z naszej szkoły będą uwzględniane przy  
podziale. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Sytuacja się wyjaśniła. Czy  
ktoś z państwa, jeszcze w sprawie tego projektu uchwały chciałby zabrać głos?..., 
nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 327 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie szczegółowych warunków realizacji lokalnego programu wspierania  
                     edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy  
                     Jelcz-Laskowice. 
 
Przechodzimy do punktu czternastego – podjęcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta i gminy na 2018 rok.  

 
Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  ktoś  z  państwa  radnych  ma  pytania  

odnośnie tego projektu uchwały?..., nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto 
z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 328 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
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w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego Pływalnia Miejska w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – czy w sprawie tego projektu uchwały, ktoś z  

państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 329 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 
                     samorządowego zakładu budżetowego Pływalnia Miejska 
                     w Jelczu-Laskowicach na 2018 r.. 
 
Punkt szesnasty – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w 
obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Belgijska – Północ”. 

 
Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – czy w sprawie tego projektu uchwały, ktoś z  

państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,   
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 330 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu  
                       Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie  
                      Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Belgijska – Północ”. 
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Przechodzimy do punktu numer siedemnaście – podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Miłoszyce, gm. Jelcz-Laskowice 
– „MPZP Miłoszyce – Asnyka”. Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tej sprawie 
zabrać głos?..., przepraszam, jeszcze raz. Punkt numer siedemnaście 
przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie i Wójcice, 
gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Minkowice Oławskie – Wójcice”. Przepraszam 
państwa. …, dobrze.  

 
Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  ktoś  z  państwa  ma  jakieś  pytania  w  

związku z tym projektem uchwały?…, nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 331 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu  
                      Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego  
                      w obrębie Minkowice Oławskie i Wójcice, gm. Jelcz-Laskowice –  
                     „MPZP Minkowice Oławskie – Wójcice”. 
 
Przechodzimy do punktu numer osiemnaście – podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Miłoszyce, gm. Jelcz-Laskowice 
– „MPZP Miłoszyce – Asnyka”. 

 
Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – czy w sprawie tego projektu uchwały, ktoś z  

państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,    
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 332 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu  
                       Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie  
                       Miłoszyce, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Miłoszyce – Asnyka”. 
 
Punkt numer dziewiętnaście – podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 
w Jelczu-Laskowicach.  

 
od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., nie  

widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
tej uchwały, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 333 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach. 
 
Przystępujemy do realizacji punktu numer dwadzieścia – podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

 
Od. pkt 20 – porządku obrad sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski chciałby zabrać głos,  

proszę.  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie pani Przewodnicząca. Szanowni państwo,  

w związku z tym, że na sesji nie jesteśmy w stanie swobodnie porozmawiać na 
temat problemu jaki dotknął rodziców oraz dyrektorów przedszkoli, chciałbym 
wnioskować o to aby w miesiącu lutym wpisać do pracy Komisji Kultury, 
Oświaty, Sportu i Zdrowia punkt, który mówi o informacji oraz dyskusji na temat 
niepublicznych przedszkoli. I chciałbym, żeby na tym spotkaniu mogli pojawić się 
dyrektorzy placówek, rodzice wszyscy. Wszyscy razem siądziemy, spokojnie 
porozmawiamy i myślę, że w takim przypadku więcej temat nie będzie wracał na 
sesję i pani Przewodnicząca nie będzie musiała się denerwować. Więc proszę 
poddać pod głosowanie.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  jak brzmi ten tytuł, który chciałby pan żeby  
został wpisany? 

Radny    Krzysztof    Skrzydłowski    –   informacja   na   temat   niepublicznych   przedszkoli…,  
funkcjonowania niepublicznych przedszkoli.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Taki wniosek został złożony do planu  
pracy Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?, 
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tak orientacyjnie chciałabym się zapytać. …, chwileczkę, sekundka przerwy…, 
proszę państwa, mamy złożony plan pra…, projekt planu pracy Komisji. Pan 
radny Skrzydłowski zgłosił wniosek, żeby w punkcie drugim, w miesiącu lutym 
pojawiła się informacja na temat funkcjonowania niepublicznych przedszkoli, 
rozumiem w mieście i gminie Jelcz-Laskowice. Kto z państwa radnych jest za tym, 
żeby do planu pracy Komisji wpisać taki punkt, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 4 
przeciw – 7  
wstrzymało się – 5 
- wniosek został odrzucony -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem oraz radna Teresa Kotowicz i radny Jacek Hełka pomimo obecności na sali obrad)  
 

Przechodzimy w takim razie do głosowania uchwały. Kto z państwa radnych jest 
za przyjęciem planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia na 2018 
rok, proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 14 
przeciw – 4 
wstrzymało się - - 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 334 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia  
                      Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt numer dwadzieścia jeden – podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach na 2018 rok.  

 
Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w  

tym temacie?..., nie ma. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok, 
proszę o podniesienie ręki, 
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
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UCHWAŁA Nr XLIII . 335 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
                      w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to przyjęcie planu pracy Komisji 
Samorządu i Prawa Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

 
Od. pkt 22 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych 
jest za przyjęciem planu Komisji Samorządu i Prawa, planu pracy, proszę o 
podniesienie ręki,  
 
za – 18 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Robert Jadczak, który opuścił obrady Sesji przed ich 
zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 336 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Samorządu i Prawa Rady Miejskiej 
                      w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
 
I proszę państwa, teraz od punktu dwudziestego trzeciego- przyjęcie planu pracy 
Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych będę prosiła panią 
Przewodniczącą, tak, o odczytanie tego planu. A później panią Przewodniczącą 
Sypek o plan, przeczytanie planu Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.     

 
Od. pkt 23 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – oddaję pani Przewodniczącej głos. …, proszę  

włączyć mikrofon. 
Przewodnicząca Komisji RMiSM, radna Barbara Kowalenko – odczytała projekt uchwały w  

sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy państwo macie jakieś  
pytania lub uwagi do planu pracy Komisji?..., ja w tej chwili chciałabym tylko nas 
policzyć…, szesnastu radnych. Dobrze. Proszę państwa, jeżeli nie ma uwag do 
tego planu, kto z państwa radnych jest za przyjęciem planu Komisji Rodziny, 
Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 16 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 
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(w głosowaniu nie brał udziału radny Krzysztof Woźniak i radny Robert Jadczak, którzy opuścili 
obrady Sesji przed ich zakończeniem oraz radny Ireneusz Stachnio, który chwilowo był nieobecny 
na sali obrad)) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 337 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw  
                      Mieszkaniowych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

 
Od. pkt 24 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – proszę panią Przewodniczącą Komisji, panią  

Sypek o odczytanie planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.   
Przewodnicząca  Komisji  RiOŚ,  radna  Janina  Sypek – odczytała projekt uchwały w sprawie  

przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  bardzo.  Proszę państwa, czy ktoś  
chciałby zabrać głos na temat tego planu pracy?..., szesnastu radnych jest w tej 
chwili na sali. Kto z państwa radnych…, siedemnastu radnych. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tego planu pracy, proszę o podniesienie ręki,  
 
za – 17 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 

 
(w głosowaniu nie brał udziału radny Krzysztof Woźniak i radny Robert Jadczak, którzy opuścili 
obrady Sesji przed ich zakończeniem) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 338 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
                      Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

 
Od. pkt 25 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata  Bejda  –  przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rozwoju  

Gospodarczego i Finansów. Bardzo proszę panią Przewodniczącą o odczytanie 
planu pracy.  

Przewodnicząca Komisji RGiF, radna Marzena Bar - odczytała projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Informuję, że w tej chwili na  
sali mamy piętnastu radnych. Czy ktoś ma jakieś uwagi co do planu pracy?..., nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
planu pracy tej Komisji, proszę o podniesienie ręki,   
 
za – 15 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta -. 
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(w głosowaniu nie brali udziału: radna Janina Sypek, radny Krzysztof Woźniak i radny Robert 
Jadczak, którzy opuścili obrady Sesji przed ich zakończeniem oraz radny Michał Pakosz, który 
chwilowo był nieobecny na sali obrad) 
 

UCHWAŁA Nr XLIII . 339 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 26 stycznia 2018 roku 
 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 
                      Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2018 rok. 
 
Przechodzimy do punktu numer dwadzieścia sześć – informacja dotycząca 
wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice z 
uwzględnieniem posiadanej infrastruktury w tym zakresie. 

 
Od. pkt 26 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do następnego punktu, dwadzieścia 
siedem – wolne wnioski.  

 
Od. pkt 27 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu dwadzieścia osiem – 
komunikaty organów gminy.  

 
Od. pkt 28 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  czy  w tym punkcie ktoś z państwa chciałby  

zabrać głos?..., pani radna, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska.  
Radna  Joanna  Kamińska –  szanowni  państwo,  mam  tylko  prośbę  w imieniu pana Roberta  

Jadczaka, żebyśmy po zakończonej sesji chwilkę na Niego poczekali. Dziękuję.  
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy  ktoś  jeszcze  w  tym  

punkcie chciałby zabrać głos?..., nie widzę.  
 
Od. pkt 29 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda –  dziękuję  państwu  za  obecność.  Zamykam  

obrady XLIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 

 
Przewodnicząca, po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 1540 zamknęła obrady 

XLIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 

 

 

Protokołowała: 
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